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ماجراهای اسلحه در آمریکا و خودرو در ایران
غلامرضا فدائی

در بسیاری از موارد ما عیوب دشمن را می
 گوییم که در بعضی موارد به جاست، اما اگر 
قرار بر این باشد که از عیوب خود غافل شویم 

دقیقاً نقض غرض است.
دشمن هم از این غفلت سوء استفاده میکند و 
گاهی ضربه کاری میزند. روایت است که خدا 
رحمت کند آن را که عیوبش او را از پرداختن 

به عیوب دیگران باز می دارد.
در اینکه در دنیای امروز از طرف جامعه جهانی به جان افراد بها داده نمیشود و حتی 
در کاســتن تعداد آدم ها تأکید دارند بحثی نیست. کوید 19 یکی از نمونه های اخیر 
است که به احتمال قریب به یقین از طرف قدرتهای جهانی با موافقت جامعه جهانی! و 
هزینه های بالا ویروس های دستساخته را به جان بشر انداخته اند؛ هم آنها را می کشند 
و هم واکســن های خود را با داروهای جانبی آن با قیمت بالا به کشــورها به فروش 

میرسانند و آنها هم مستقیم یا غیر مستقیم از مردم بیچاره میگیرند.
داســتان هفت تیر و اسلحه در امریکا را همه شنیده ایدکه دارد از تعداد افراد فزونی 

میگیرد و خطر جدی برای مردم امریکا است.
داستان خودرو را هم در ایران همه میدانند که نقد زیادی بر آن شده و میشود که به 

احتمال زیاد دارد شمار خودروها از تعداد آدم های کشور تجاوز میکند.
به نظرم رسید اگر مقایسه ای بین این دو بشود جالب است. این میتواند در نگاه ما به 
مسایل تغییر ایجاد کند و اگر نقدی به سایر کشورها داریم بدانیم که خود درگیر همان 
مسایل و حتی بدتر از آن، و لو به شکل دیگر هستیم. اینکه خودرو ایران را با خودرو 
دیگر کشورها، به ویژه امریکا مقایسه نمیکنم به خاطر قیاس مع الفارق بودن آن است. 
خودروهای دنیا اولین مزیتشان ایمن بودن است و لذا با خودروهای ایرانی قابل مقایسه 

نیست! اما با اسلحه در دست افراد قابل مقایسه است.
ایــن مطلب که طنز گونه ای اســت و متکی بر آمار دقیق نیســت میتواند از جانب 
علاقمندان مورد مطالعه بیشتر قرار گیرد؛ ضمن اینکه تفاوت جمعیت دو کشور هم 

باید مد نظر باشد.
در رابطه با فزونی تعداد اســلحه در دســت مردم امریکا و افزایش بیرویه اتومبیلهای 
ناکارآمد در کشور ما نقاط اشتراک و افتراقی وجود دارد که از جمله به بعضی از آنها 

اشاره می شود. اما نقاط اشتراک:
1. هر دو برای ادامه فعالیت خود توجیهاتی دارند.

 امریکایی میگوید که برای حفظ جان مردم اسلحه تولید میکند و ایرانی میگوید برای 
آسایش و رفاه زندگی مردم خودرو میسازد. این موضوع سابقة طولانی دارد و به قبل 
از انقلاب بر میگردد. یادم میآید در کودکی که میگفتند به امید اینکه هر ایرانی یک 

پیکان داشته باشد.
2. هر دو دست مافیاها است. 

هر دو اسلحه و خودرو سازی در اختیار مافیاهای قَدَر است که عمدهترین غرض آنها 
سود است. هیچکس نمیتواند از بافت کاری و ساختاری آنها سر در بیاورد!

3. سردمداران کشورها از هر دوی آنها حمایت میکنند یا ناگزیر به حمایت اند. 
این غولهای ســرمایه داری به قدری قوی هســتند و پیچیده عمل میکنند که هیچ 
دولتی هر چند قوی باشد نمیتواند با آنها مقابله کند. آنها هم در مجلس و هم دولت 
عواملی دارند که همواره از آنها حمایت میکنند؛ البته اگر خود آنها ســهامدار نباشند. 
ایــن دو صنعت همواره قانــون و دولت را دور میزنند و نمیگذارند چیزی بر ضرر آنها 

تصویب شود.
4. هر دو پاسخگو نیستند. 

همانطور که گفته شد به خاطر نفوذی که دارند در برابر هیچ مقامی پاسخگو نیستند 
و اگر برای تحقیق و تفحص قوانینی وضع شود به گونه ای برخورد میکنند تا حق به 
جانب آنها شود، و اگر هم نشود، و مجازاتی شامل حالشان شود، آن را اجرا نمی کنند.

5. هر دو انحصارگرند. 
هر دو این صنعتها انحصارگرند و به احتمال قوی نمیگذارند کسی وارد محیط کاری 
آنها شــود یا رقابت کند. داستان دو خودروساز عمده در ایران شاهد بر این مدعاست. 

قطعاً در امریکا هم اسلحه سازان مشخص اند و در انحصارگری، ممتاز!
6. هر دو به جان مردم توجه نمی کنند. 

در هر دو این صنعت آنچه مهم نیســت جان مردم اســت. هر دو به کوچک و بزرگ 
رحم نمیکنند

اما نقاط افتراق
1. آلوده سازی محیط زیست. 

درمصرف اســلحه آلودگی محیط زیست نیست و اگر باشد به اندازه مصرف اتومبیل 
مخصوصاً در کشور ما نیست.

2. خسارت اقتصادی به کشور. 
کیفیت خودروها و نحوة تولید بنزین و افزایش مصرف آن به گونه ای اســت که جز 
ضرر اقتصادی برای کشــور ندارد. زمانی کالا برگ برای مصرف بنزین بود و حال لغو 

شده است.
3. افزایش تردد و مسافرت و عواقب ناشی از آن. 

داشتن هفت تیر و مانند آن به افزایش مسافرت منجر نمیشود اما افزایش خودرو در 
ایران مسافرتهای بی خاصیت را به دنبال دارد و عوارض ناشی از آن را هم باید پذیرفت.

4. علاقه به امور خدماتی به جای کار و تولید. 
علاقه به خدمات به جای تولید هم بخشــی از مسئله است. وقتی اتومبیل زیاد باشد 
توجه به کارهای خدماتی از قبیل تعمیرات بیشــتر میشود. رانندگی جای خود دارد. 
به قول بعضی بســیاری از رانندگان اسنپها دارای تحصیلات عالی هستند! گویی این 
افزایش تولید بهانه ای است برای رفع بیکاری و عدم اشتغال که دولت میخواهد مردم 

سرشان به کار اتومبیلرانی به هر شکل آن گرم باشد.
5. افزایش دلال بازی . 

شــاید در هر دو صنعت دلالی باشد ولی قطعاً در کشوری چون ما این دلالیها بیشتر 
است.

6. خرید خودرو در اینجا نوعی سرمایه گذاری است درحالی که در آنجا خرید اسلحه 
برای مردم سرمایه گذاری نیست. 

به خاطر شــرایط بد اقتصادی در کشور ما و پایین بودن ارزش پول ملی، مردم خرید 
خودرو را نوعی ســرمایه گذاری میدانند، و حق هم دارند و به این دلیل است که در 
هر قرعه کشی شــرکت میکنند و هر شرایطی که از طرف خودروسازان تعیین شود 

را می پذیرند.
7. لوث مسئولیت ها در کشور ما. 

در مورد امریکا چیزی نمی دانم اما به نظر میرســد لوث مسئولیت کمتر باشد. اما در 
خودروسازی در ایران مسئولیتها لوث میشود و کشتگان جاده ای را به حق یا به ناحق 
هر کس به گردن دیگران از جمله قانون، راه، پلیس، بیمه، راننده و مانند آن میاندازند.

8. خطای انسانی یا مهارت در دو مورد متفاوت است. 
در مورد مســئولیت انسانی در هر دو مورد اگر بر طبق قانون عمل کنند که مشکلی 
نیســت ولی اگر ناشی باشند قضیه فرق میکند. اگر در استفاده از اسلحه کسی ناشی 
باشــد چه بســا تیری به خطا رود و به هدف نخورد ولی اگر راننده ناشی باشد جان 

بسیاری را به خطر می اندازد.
9. پیشرفت در فناوری در دو مورد متفاوت است. 

در اسلحه سازی پیشرفتها بسیار سریع است اما در ایران در خودروسازی اگر نگوئیم 
که در جا میزند دســت کم توسعه آن بسیار کند است؛ به طوریکه بعضی مسئولان 
در ارتش و سپاه مدعی میشوند که ساخت خودرو را به آنها واگذارند تا سریعاً تحول 

ایجاد شود.
در هرحال، اگر خودرو را اعم از سواری و انواع خودروها در نظر بگیریم همچنانکه هفت 
تیر هم نمادی برای انواع اســلحه شخصی خواهد بود مسئله ابعاد وسیعتری به خود 

میگیرد. باید با هر دوی این تفکر مبارزه کرد و در ایران بیشتر.

سرانجام پیشنهاد اروپا؛

تأخیر آمریکا برای چیست؟
دلیل تاخیــر آمریکا در پاســخ به ایران 

چیست؟
هفته گذشــته ایــران جمع بندی نهایی 
خود درباره متن پیش نویس توافق احیای 
برجــام را به هماهنگ کننــده مذاکرات 
هســته ای تحویل داد تــا آمریکا پس از 
بررســی، پاســخ خود را به آن بدهد، اما 
از زمان دریافت این پاســخ تا امروز صرفا 
شــاهد موضع گیری متناقض مقامات و 

رسانه های گروهی این کشورها بوده ایم.
 مقامات ایران بر این نظرند که پاسخ شان 
به ایده های جوزپ بورل رییس سیاست 
خارجی اتحادیه اروپــا و آن چه امروز به 
عنوان متن پیش نویس توافق مشــخص 

شده است، راهگشاست.  
پــس از دریافــت جمع بندی ایــران از 
سوی اتحادیه اروپا، مقامات اروپایی و نیز 
فرانســوی واکنش مثبت و رو به جلویی 
درباره جمع بندی نهایی ایران داشــتند و 
بعضا عنوان کردند که پیشــنهادات ایران 
»منطقی«، »سازنده« و »دلگرم کننده« 

است.
بر اساس آنچه رسانه های غربی به نقل از 
مقامات اروپایی و غربی اعلام کردند، جمع 
بندی ایران بیشتر روی مسایل باقی مانده 
مرتبط با تحریم ها و تضمین ها بر ســر 
تعاملات اقتصادی متمرکز است و درباره 
سئوالات باقی مانده میان ایران و آژانس، 
تهران پیشــنهاد جدیــدی مطرح نکرده 
است به این معنا که آنچه در پیش نویس 

تفاهم شده را قبول دارد.
بررسی جمع بندی ایران

مقامات آمریکایی امــا در این یک هفته 
صرفا بــه این موضع گیری پرداختند که 
در حال بررسی جمع بندی ایران هستند 
هر چند که منابع غیررسمی و رسانه های 
این کشور خواست و اهداف آمریکا در این 

رابطه را دنبال می کنند.
در عیــن حــال موضــع گیــری منابع 

غیررســمی اروپایی و غربی در ساعات و 
روز نخســت دریافت جمع بندی ایران، 
آنقــدر مثبت بود که تصور می شــد این 
مواضع در هماهنگی با آمریکا مطرح است 
و دیگر مانعی بر ســر نهایی کردن توافق 

وجود ندارد.
اما، پس از چند روز و در حالی که آمریکا 
اعلام کرده بود همچنان در حال بررسی 
پاســخ ایران اســت، بر خلاف رویکردها 
اولیــه اروپایی ها،  و موضع گیری هــای 

رسانه های غربی رویکرد متناقض در پیش 
گرفتند و صحنه به یک باره تغییر کرد و 
این رســانه ها به نقل از مقام های غربی، 
مدعی شــدند که »موفقیت مذاکرات به 
»انعطاف« ایران بســتگی دارد، در حالی 
که همین رسانه ها تا چند روز پیش پاسخ 

ایران را »سازنده« توصیف کرده بودند!
ایران هیچ خواسته تازه ای از جمله 
دریافت غرامت در دستور کار ندارد

آنها کار را به جایی کشــاندند که گزارش 
دروغ منتشر کردند و مدعی شدند ایران 
درخواســت دریافت غرامت بابت خروج 
آمریــکا از برجام و ضررهــای اقتصادی 
وارد شده به ایران در پی این اقدام مطرح 
کرده است. هر چند درخواست ایران برای 
دریافت غرامت امری منطقی اســت و در 
چند ســال اخیر بارها از ســوی مقامات 

کشــورمان مطرح شده اما در این مرحله 
از مذاکرات، ایران هیچ خواسته تازه ای از 
جمله دریافت غرامت را در دستور کارش 
قرار نداده اســت و در پاسخ اخیر خود به 
طرف های مقابل هم چنین موضوعی طرح 

نشده است.
ایران پیشنهادهای اصلاحی را برای چند 
موضوع باقی مانده مطــرح و راهکارهایی 
ارائه کرده است که بخشی از این راهکارها 

نیز پیش تر از ســوی طــرف مقابل مورد 
حمایت و تفاهم قرار گرفته است. از این رو 
پیشنهادات اصلاحی ایران به هیچ عنوان 
مانع توافق یا خارج از مذاکرات انجام شده 

نبوده و نیست.
نارضایتی اسرائیل

از طرفی مقامات اسراییلی بالاخره سکوت 
شــان را درباره تحــولات اخیر در بحث 
برجام شکســتند و همان طور که افکار 
عمومی انتظار داشــت تــلاش کردند تا 
فضای اختــلاف و دوگانگی را میان ایران 

و آمریکا ایجاد کنند.
رژیــم  نخســت وزیر  لاپیــد،  یائیــر 
صهیونیســتی با ارســال پیامی به کاخ 
ســفید گفته است که متن پیش نویس 
توافق بــا معیارها و خطوط قرمز آمریکا 
هم خوانــی ندارد و آنچــه در متن پیش 

نویس آمده است را به نوعی امتیاز دهی 
بیش از حد به ایــران می داند. هرچند 
این اظهارات نخســت وزیر اســراییل با 
پاســخ مقامات وزارت خارجــه آمریکا 
مواجه شــد و تلاش شد نشان داده شود 
که مخالفت اســراییل تاثیــر در تلاش 
دولت بایدن برای احیای برجام ندارد اما 
روشن است که فضای مثبت ایجاد شده 
طی دو هفته گذشــته بعد از بازگشــت 
طرف ها به پایتخت هایشــان با اظهارات 

و موضع گیری هــای متناقض و دخالت 
مقامات اســراییلی، به سمت فضایی مه 
آلود و مبهم پیش می رود و این تحولات 
اتفاق نیفتاده اســت جز در سایه تاخیر 

آمریکا در پاسخ به جمع بندی ایران.
ایــران حتی در رابطه بــا موضوع تبادل 
زندانیان ایرانی و آمریکایی موضع شفاف 

و صریحی داشته است.
ناصر کنعانــی، ســخنگوی وزارت امور  
خارجه کشــورمان هفته گذشته در این 
رابطه تصریح کرد: ایران مستقل از برجام 
بارها از کانالهای مختلف آمادگی خود را 
برای پرداختن به مساله زندانیان به طرف 
آمریکایی اعلام کرده اســت  و آماده ایم 
با اجرای توافق احیای برجام ایرانیان بی 
گنــاه که به خاطر اتهامــات واهی نقض 
تحریم های ظالمانــه و غیرقانونی قربانی 

بی عدالتی نظام قضایی آمریکا شده اند را 
آزاد کنیم.

 تبادل زندانیان؛  احتمالا چهار در برابر 
چهار

در همین رابطه خبرنگار ایسنا نیز اطلاع 
یافت کــه موضوع تبادل چهــار زندانی 
ایرانی در مقابل چهــار آمریکایی که در 
ایران زندانی هستند،  مورد بررسی است.

با وجود رویکــرد مثبت ایران در موضوع 
تبادل زندانیان اما آمریکایی ها هم چنان 
به اقدامات تبلیغاتی و موضع گیری های 

بیهوده می پردازند.
کاظم غریب آبادی معاون امور بین الملل 
قوه قضاییــه هفته گذشــته در توییتی 
نوشت: آمریکا ده ها تن از ایرانیان بی گناه 
را به بهانه دور زدن تحریم های ظالمانه و 

غیرانسانی بازداشت کرده است.
وی گفته اســت، آقایان ســرهنگ پور و 
عطار کاشانی دو نفر از بازداشت شدگان 
اخیر هستند که باید هر چه سریع تر آزاد 

شوند.
البته غریب آبادی در این توییت اشــاره 
نکرده است که این دو نفر ایرانی، دو نفر 

از چهار نفر مدنظر ایران هستند یا خیر.
به گزارش ایســنا، برخی بــر این نظرند، 
ادامه روند طولانی شــدن پاســخ آمریکا 
به ایران، ورود اســراییل به فضا و دخالت 
در روند مذاکــرات و متن پیش نویس و 
موضع گیری های متناقض، یا تلاش برای 
بر روی پیشــنهادات اصلاحی  فرافکنی 
ایران در متن پیــش نویس، همان طور 
که بارها از ســوی مقامــات ایرانی اعلام 
شده اســت، جدیت و اراده آمریکا برای 
رســیدن به توافق و بازگشت به برجام را 
زیر سوال می برد و اگر آمریکا به دنبال راه 
یا بهانه ای برای فرار از توافق و بازگشت به 
برجام است، نمی تواند با این اقدامات فرار 
و مقصر بودنش در این فرایند را پنهان یا 

وارونه جلوه دهد.

دیدگاه

جنگ زرگری ممنوع
فلاحت پیشه /  »روز چهارشــنبه، نشست معنادار و 
غیرعلنی در مجلس شورای اسلامی با حضور مسئولان 
مربوطه درباره مذاکرات هســته ای برگزار شد. معنادار 
از این نظر که معمولا برگزاری چنین جلســاتی نشان 
می دهد که قرار است یک تصمیم اساسی اتخاذ شود. در 
گذشته نیز چنین جلساتی مسبوق به سابقه بوده است؛ 
از زمــان قطعنامه 598 تا برجام اول و الان. البته درباره 
برخی مسائل داخلی نیز تصمیم گیری های مشترک در 

این قالب شکل گرفته است. 
این نشست، نشســت معناداری است به این خاطر که 
بحث هایی که بعد از اجرای برجام وجود داشــت تکرار 
نشود. ما شاهد بودیم که بعد از اجرایی شدن برجام یک 
دو دستگی در کشــور شکل گرفت و یک عده دلواپس 
و منتقد بودند و عــده دیگر موافق. بحث های مختلفی 
ایجاد شد که باعث شد برجام در زمان خود ضعف های 

اجرایی پیدا کند. 
جلسه اخیر اما چند ویژگی داشت. اول اینکه به هرحال 
مجلس شورای اســلامی به بحث هسته ای ورود کرده 
و قانونی نوشــت و برای تیم مذاکــره کننده حد و مرز 
گذشته بود. تیم مذاکره کننده در دولت گذشته نتوانست 
یا به دلایلی نشد که توافق صورت بگیرد. تیم جدید اما 
در آستانه توافق است و نمایندگان مجلس باید در جریان 
باشــند که قانون آنها تا چه حد مورد توجه قرار گرفته 
است. نکته مهم تر اینکه، به هرحال مجلس نقش نظارتی 
دارد و در این راستا باید ایفای نقش کند . به ویژه اینکه 
یک یکدستی سیاسی بین مجلس و دولت وجود دارد لذا 

باید این نشست برگزار شود. 
موضوع مهم دیگر این اســت که این جلسه باید مانع 
از شــکل گیری جنگ زرگری در آینده شــود. جنگ 
زرگــری از این جهــت که همین حالا هم رســانه ها 

نزدیک به دولت مواردی را مطرح کرده و سعی دارند 
که خود را منتقد و ناراضــی معرفی کنند. به عبارت 
دیگر شاهدیم که بین دولت انقلابی و مجلس انقلابی، 
یک جریانی ســعی دارد خود را انقلابی تر نشان دهند 
و این یک جنگ زرگری است. دقت داشته باشیم که 
امضای آقای رئیســی، دولت او، شــورای عالی امنیت 
ملی که زیر نظر او اســت و مجلس شــورای اسلامی 
همه پای توافق احتمالی اســت. البته بنده هم موافق 
این توافق هستم و همیشــه دو کلیدواژه تنش زدایی 

در خارج و توســعه در داخل را به کار برده ام. به نظر 
من هر سیاستمداری که تنش زدایی کند کار مثبتی 
انجام داده است. به شرط اینکه نتیجه این تنش زدایی 
توسعه در داخل باشد که انشاالله اگر برجام احیا شود، 
دستاوردهای آن صرف توسعه در کشور شود نه برخی 

هزینه های انحرافی.
به هرحال به نظر می رسد که این تصمیم درحال شکل 
گیری است و هیچ روزنامه و جریانی نمی تواند خودش 

را جدا کند و انقلابی تر از مجلس و دولت جلوه دهد. 

بــه نظر مــن احیای برجام گام اساســی در راســتای 
تنش زدایــی در خارج اســت و امضای محســوس یا 
نامحســوس همه قوای تصمیم گیرنده و حتی حامیان 

آنها پای این توافق است. 
ایــن نمایندگان مجلس که احیانا به نحوی اظهارنظر و 
مخالفت می کنند اگر فکر می کنند ضایعه ای علیه منافع 
ملی شــکل گرفته، می توانند در قالب قانون گذاری یا 
نظارت منع ایجاد کنند. به عنوان مثال اگر ضایعه جدی 
باشد می توانند طرح سه یا دو فوریتی برای جلوگیری از 
آن ارائه دهند. اگر هم دولت به نحو مناسب عمل نکره 
باشد، پنج ابزار نظارتی استیضاح، سوال، تذکر، تفحص 
و اعمال ماده 234 را  دارند و می توانند از آن اســتفاده 
کنند. اگر استفاده نکردند و الان سخنرانی و موضع گیری 

می کنند یعنی وارد جنگ زرگری شده اند. 
مجلس و دولت باید الان در این راســتا عمل کنند که 
بعــد از احیای برجام بتوانند از فرصت ها برای توســعه 
کشور استفاده کنند. در طی 10 سال اخیر کشور سالانه 
40 میلیــارد دلار از محل عدم صــادرات عادی نفت و 
فرآورده های نفتی ضرر تحریمی دیده است. فرصت های 
بیشــتری هم مثلا در زمینه جذب ســرمایه گذاری از 
دست رفته است. این شرایط یکدستی فعلی که موجب 
شده ما در شرف امضای برجام باشیم امیدوارم به نحوی 
ادامــه یابد که به جای آنکه جنــگ زرگری در دولت و 
مجلس و محیط رســانه ای مرتبط با آنها شکل بگیرد، 
فضای آرامی برای جذب ســرمایه گذاری و اســتفاده از 

فرصت ها شکل بگیرد. 
بنده حتی بارهــا به جناح منتقد دولت توصیه نکرده  ام 
که به ســوی انتقام و نبش قبر نروند و فضایی را فراهم 
کننــد که دولت بتواند از مزایای احیای برجام به خوبی 

استفاده کند.«

پس از چند روز و در حالی که آمریکا اعلام کرده بود همچنان در حال بررسی 
پاسخ ایران است، بر خلاف رویکردها و موضع گیری های اولیه اروپایی ها، 

رسانه های غربی رویکرد متناقض در پیش گرفتند و صحنه به یک باره تغییر 
کرد و این رسانه ها به نقل از مقام های غربی، مدعی شدند که »موفقیت 

مذاکرات به »انعطاف« ایران بستگی دارد، در حالی که همین رسانه ها تا چند 
روز پیش پاسخ ایران را »سازنده« توصیف کرده بودند!

,,
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خبری تازه از زمان حذف یارانه ۳۰۰ و ۴۰۰ هزار تومانی
به نظر می رســد اقتصاد ایــران به دوران 
حذف یارانه های نقدی و تولد دوباره کوپن 

نزدیک می شود.
به گــزارش روزنامه »صبح امــروز« و به 
نقل از خبرآنلایــن، آن طور که از اظهارات 
مقامات می توان برداشــت کــرد، احتمالا 
طــراح کالابرگ الکترونیکی شــهریورماه 
تعیین تکلیف خواهد شد. به نظر می رسد 
دولت بیشــتر تحت فشــار مجلس به این 
سمت کشیده شده است و همچنان ترجیح 
به پرداخت یارانه 300 و 400 هزار تومانی 

دارد.
براساس آنچه بهارستان نشینان بر آن اصرار 
دارند، دولت بایــد پرداخت یارانه نقدی را 
متوقف و به جای آن برای چهار قلم محدود 
کالای اساســی کالابرگ الکترونیک توزیع 
کند که قیمت این کالاها نیز باید براساس 

شهریور سال گذشته باشد.
برهمین اساس طی هفته های اخیر دولت 
و مجلس برای بررســی ابعاد مختلف این 
موضوع درحال برگزاری جلســات مختلف 
در سطوح کارشناسی و مسئولان هستند. 
این در شرایطی اســت که نظرات مردمی 
نشــان می دهد آنهــا یارانه نقــدی را بر 

کالابرگ ترجیح می دهند.
محمدباقر قالیباف، رییس مجلس بیســت 
و ســوم مردادماه امســال در جلسه علنی 
مجلس در پاســخ به ســوال نایب رئیس 

کمیســیون اقتصادی که تاکید کرده بود 
افزایش قیمت ها به صورت لجام گسیخته 
روزانه افزایش می یابد، این در حالیســت 

که کالاهای اساســی باید بر اساس قیمت.
های شــهریور 1400 به دست دهک های 
پایین جامعه برسد، تاکید کرده بود: موضع 

مجلس همان حفظ قیمت ســبد خانوارها 
از طریق کالا برگ مطابق با شــهریور سال 

گذشته است.

رییس مجلس همچنین از عدم تصویب هر 
گونه تصمیمی در ســران قوا برای لغو این 

مصوبه خبر داده بود.
در ایــن میان، ســید احســان خاندوزی، 
وزیر اقتصاد در آخریــن اظهار نظر درباره 
آخریــن وضعیت ارائه کالابرگ الکترونیک 
به جای یارانه نقدی به مردم گفته؛ وزارت 
رفاه وعده داده اســت که در شــهریور ماه 
پیشنهاد رسمی کالابرگ الکترونیک را به 
ســتاد هماهنگی اقتصادی دولت ارائه می 

کند.
وی عنوان کرده؛: قرار شــده اســت که با 
توجه به اجــرای آزمایشــی و پایلوت در 
برخی نقاط کشــور، ایراد این طرح رفع و 
سپس برای توسعه آن به کل کشور تصمیم 

گیری شود.
خانــدوزی درباره اینکــه ارائه کالابرگ به 
مردم چه زمانی انجام خواهد شــد، متذکر 
شــده؛ به نظر می رســد کــه نتیجه این 
موضوع در شــهریور مشخص شده و قابل 

اعلام باشد.
طیبــه حســینی، ســخنگوی ســازمان 
هدفمندی یارانه ها نیــز در در واکنش به 
پرداخت یارانــه بعدی نقدی یــا کالایی 
عنوان کــرده، تا زمانی که ابلاغ رســمی 
صــورت نگرفته باشــد، یارانه ها به صورت 
نقدی پرداخت می شود و هنوز هم ابلاغی 

صورت نگرفته است.

رابطه محصول ، شعار و برند
امیر قدرتی- دکترای مدیریت کسب و کار

ماموریت اولیه هر بنگاه اقتصادی ،سوق مشتریان به محصول خود و دستیابی به بازار 
هدف واقعی و قابل توسعه است .

در دنیای امروزکه تولیدات مختلف در رقابت با یکدیگر میباشد و این تنوع کالا به نوعی 
باعث توسعه سلایق مشتریان شده است . نباید به روشهای سنتی عمل نمود و منتظر 

ماند تا مورد انتخاب بازار قرار گرفت.
برای اینکه جزو انتخابهای اولیه مشــتریان باشیم ، باید مورد اعتماد آنها قرار گیریم 

و برای مورد اعتماد واقع شدن بایستی نقشه راه داشت و منطبق با آن عمل نمود .
در اقتصاد خرد و بر اســاس ضریب کشش کالا میتوان مشتریان را به دو دسته کلی 
تقســیم نمود .دسته اول، آنهایی که خرید محصول برایشان ضروری است و ناگزیر از 
خرید آن میباشــند وگروه دوم، آنهایی که حق انتخاب و پذیرش محصول را دارند و 

مجبور به انتخاب نیستند.
ماموریت مدیران بازاریابی ، کار روی گروه دوم مشتریان است آنگونه که به روش های 

منطقی ،مبتنی برمعرفی صحیح کالا برای آنان ایجاد انگیزه نماید.
اینجاســت که بازاریابان الزام ایجاد ارزش برند را به تولید کننندگان القاءمی کنند .و 
ایشان باید محصولی  قابل عرضه و رقابتی با برندی مورد اعتماد را ایجاد نمایند تا به 

انتظار خود در قبال فعالیت  بازاریابان نائل گردند.
برای شروع برند سازی یک شعار نیاز است .

شعار یک ادعاست که اگر اثبات شدنی نباشد .ما را از دور رقابت خارج می کند .
اگر شعار ما منطبق بر رفتار و کیفیت محصولمان نباشد نمیتواند ضامن جلب مشتری 

وفادار شود .شعار باید خلاصه ،فراموش نشدنی ،قابل فهم و بدون تاریخ انقضاء باشد .
وجود کلید واژه ای که ذهن مشتری را به سوی محصول ما راهنمائی کند، یکی دیگر 

از الزامات انتخاب شعار است.
برای انتخاب یک شعار بایستی به ماموریت بنگاه اقتصادی بیاندیشیم نه اهداف بنگاه .
حالا میتوانیم برای مجموعه موشن و لوگو تولید کنیم و شعارمان را با تصویری همگن 

در اذهان مشتریان ماندگار نمائیم .
بــا این اقدامات به خودی خود برند را تولید نموده ایم .و آماده ایم تا با گام نهادن در 
نقشه راه ،از جمله استاندارد سازی ،رفع عیوب و اعمال نظرات مصرف کنندگان به یک 

تولید کننده موفق بدل شویم .
استاندارد سازی نه به مفهوم نائل شدن محصول به حداقل مشخصات مورد قبول بلکه 
به این مفهوم که تعهد نمائیم که میدانیم آیا ،درخواســتهای مشتری را اجابت نموده 
ایم ،آیا روش مناسبی برای شناسائی خطاهای ممکن الوقوع سیستم خود داریم وآیا 
در جهت جلوگیری از بروز خطا و رفع عیوب و اقدامات اصلاحی برنامه ریزی موثری 

داشته ایم یا نه .
به امید حق، در مباحث بعدی که از همین نشریه تقدیم خواهد شد به الگوها و مدل ها 

در استاندارد سازی محصولات و خدمات خواهیم پرداخت .

یادداشت

خبر

آخرین اخبار اقتصادی از زبان معاون سیاست گذاری اقتصادی وزارت امور اقتصادی و دارایی؛

»کالابــرگ« در راه
معاون سیاســت گذاری اقتصادی وزارت 
امــور اقتصادی و دارایی ضمن تشــریح 
آخرین وضعیت اجــرای طرح یارانه نان 
از امکان اجرای طرح پایلوت کالابرگ از 

مهرماه خبر داد.
به گزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل 
از ایسنا، سیدهادی سبحانیان با اشاره به 
وضعیت اقتصادی کشــور در آغاز به کار 
دولت سیزدهم اظهار کرد: رشد اقتصادی 
طی ســال های 1391 تا 1400 در حد 
یک درصد بود و درامد سرانه نیز کاهشی 
32 درصدی داشته است. از سوی دیگر 
تشکیل سرمایه در حوزه ماشین آلات و 
ساختمان سیر نزولی داشته و همه این 
موارد باعث شده است که رشد اقتصادی 

هشت درصدی محقق نشود.
وی ادامــه داد: میزان نقدینگی از 639 
هزار میلیارد تومان در ســال 1392 به 
پنــج هزار هزار میلیارد تومان رســیده 
اســت. افزایش شــیب تورم در کشور 
هم یک هشــدار برای دولت ســیزدهم 
بود. میزان تورم در چند ســال اخیر از 
میانگین تورم در 30 سال گذشته بسیار 

بالاتر بود.
کسری بودجه 1۷۵ هزار میلیارد تومانی

معاون وزیر اقتصاد با بیان اینکه کسری 
بودجه از 33 هزار میلیارد تومان در سال 
1399 به 175 هــزار میلیارد تومان در 
ســال 1400 رســیده اســت، گفت: از 
ســال 1392 تا 1400، بدهی دولت به 
صندوق های بازنشســتگی 600 درصد، 
به  اجتماعی  تامین  وابســتگی صندوق 
بودجه دولت 50 درصــد، بدهی دولت 
بــه بانک مرکــزی 476 درصد و بدهی 
بانک هــا به بانک مرکــزی 131 درصد 

افزایش داشته است.
ســبحانیان در ادامه با تاکیــد بر اینکه 
دولت ســیزدهم در چهار مــاه ابتدایی 
شروع کار خود با شرایطی مواجه شد که 
قابل پیش بینی نبود، توضیح داد: افزایش 
قیمت هــای جهانی و جنگ روســیه و 

اوکراین از جمله این شــرایط بود. علی 
رغم ایــن اتفاقات دولت توانســت پایه 
پولی و نقدینگی را کنترل کند و جلوی 

افزایش افسار گسیخته تورم را بگیرد.
وی با اشــاره به سیاست اصلاح یارانه ها 
گفت: این اتفاق در مقطعی باعث افزایش 
شاخص قیمت شد اما این افزایش دفعی 
بود و باعث شد یکی از ریشه های اصلی 
تورم کــه ارز 4200 تومانی بود کنترل 

شود.
روزانه ۶000 تن آرد به نان تبدیل 

نمی شود
معاون وزیر اقتصاد در ادامه با اشــاره به 
دســتور رئیس جمهوری مبنی بر اینکه 
قیمت نان و دارو نباید گران شود، اظهار 
کــرد: اضافه مصرف نان بــه معنای این 
نیســت که فردی ثروتمند است. در این 
راســتا طرح ابتــکاری در وزارت اقتصاد 
دنبال شــد تا با ایجاد بســتری میزان 
مصرف نان در کشــور رصد شود. بر این 
اساس در کم تر از سه ماه زیرساخت های 
اطلاعاتی مستقر و باعث شد حکمرانی بر 

پایه داده محقق شود.
ســبحانیان ادامه داد: با اجرای این طرح 
هم امکان رصد خروج آرد از شبکه وجود 
دارد، هم از نانوا حمایت می شود و جلوی 
افزایش قیمت نان گرفته می شود. اکنون 
بیش از 95 درصد مصارف و تراکنش های 
نان پوشش داده شده است. از بین بیش 
از 74 هزار نانوایی که قابلیت اســتقرار 
کارتخوان داشــتند، ایــن کارتخوان در 
بیش از 72 هزار نانوایی نصب شده است.

وی با بیان اینکه میــزان آرد مورد نیاز 
برای پخــت  100 میلیون قرص نان در 
روز 16 تــا 17 هزار تن اســت، عنوان 
کرد: این درحالی اســت کــه روزانه 24 
هزار تن آرد در کشور توزیع می شود. در 
واقع روزانه 6000 تن آرد به نان تبدیل 
نمی شــود. این رقم در ماه 180 هزار تن 
اســت که به عبارت دیگر در ماه 2.5 تا 
2.7 هزار میلیــارد تومان یارانه پرداخت 

می شود که تبدیل به نان نمی شود.
معاون وزیر اقتصاد در پاســخ به سئوال 
ایســنا در مورد افرادی که امکان خرید 
نان با کارت عابــر بانک را ندارند، گفت: 
در مورد این افراد یــا مکان هایی مانند 
پادگان ها راهکارهایی  یا  بیمارســتان ها 
وجود دارد و غفلت نشــده است و حتما 

تدبیری به کار گرفته می شود.
ســبحانیان در پاسخ به ســئوال دیگر 

ایســنا در مورد نانوایی هایی که هنوز به 
نیز  دســتگاه کارتخوان مجهز نشده اند 
گفت: ایــن نانوایی ها که تعداد آن ها هم 
زیاد نیست شــرایط نصب کارتخوان را 
نداشــتند چرا که اطلاعات آن ها باید با 
یکدیگر تطابق داشته باشند. هرگاه این 
عدم تطابق برطرف شــد دستگاه ها هم 
مستقر می شوند. هر نانوایی که دستگاه 
داشــته باشــد به ازای هر واحد نان 15 
درصد بــرای جبران افزایــش هزینه ها 

اعمال می شود.

ساماندهی بیش از 18 میلیون کارتخوان
وی بــا اشــاره بــه قانــون پایانه های 
فروشگاهی و سامانه مودیان اظهار کرد: 
این قانون باید در ســال 1400 اجرایی 
میشد اما نشد و اکنون به صورت هفتگی 

توسط وزیر دنبال می شود.
معاون وزیر اقتصاد بــا بیان اینکه برای 
هوشمندســازی مالیاتــی حــدود 18 
میلیون و 900 هزار کارتخوان ساماندهی 
شــده اند، گفت: تعداد معدودی مشاغل 
حســاس هســتند که هنوز ساماندهی 
نشــده اند اما ســاماندهی آن ها نیز در 
دســتور کار قرار دارد. همچنین هشت 
میلیون حســاب تجاری در کشور مورد 

بررسی قرار گرفته است.
ســبحانیان در ادامه با بیــان اینکه در 
راســتای شفافیت حســاب ها در خزانه 
وزارت اقتصــاد کار را دنبــال می کند، 
عنوان کرد: همه دستگاه ها نیز باید همه 
مــراودات مالی خود را در حســاب های 
خزانــه در بانک مرکزی مســتقر کنند. 
تاکنــون 54 شــرکت دولتــی و برخی 
دانشگاه ها به این موضوع عمل نکرده اند.

وی با اشــاره به رفــع امضاهای طلایی 
برای رسیدن به عدالت گستری گفت: 30 
هزار مجوز صنفی در سراسر کشور صادر 
شد که بعضا شرایط امضاهای طلایی را 
دارند در این راستا برای نخستین مرتبه 
با همکاری بین دستگاه ها 30 هزار مجوز 
اســتاندارد گرفتند. بر این اساس از بین 
3000 رشــته صنفی فقط 250 رشته 
تایید محور می ماند و مجوز 2400 رشته 

ثبت محور  می شود.
کنترل ترازنامه بانک ها برای کنترل تورم

معاون وزیــر اقتصاد در ادامه با تاکید بر 
اینکــه ابزارهای مختلفــی برای کنترل 
تورم مورد استفاده قرار می گیرد، اظهار 
ترازنامه  ابزار کنتــرل  کرد: مهم تریــن 
بانک هاست، البته نباید یک قاعده ثابتی 

برای همه بانک ها استفاده شود.
ســبحانیان با بیان اینکه نرخ بهره بین 

بانکی توســط بانک مرکزی پیشــنهاد 
می شــود، گفــت: ایــن نرخ یــک نرخ 
سیاســتی اســت و تحمیلی از ســوی 
دولت صورت نگرفته است. برخی معتقد 
هستند اســتفاده از نرخ سود در شرایط 
فعلی می تواند در کنترل تورم موثر باشد 

اما عقیده برخی برعکس آن است.
بررسی طرح مالیات بر عایدی سرمایه

وی در ادامه با اشــاره به طرح مالیات بر 
عایدی ســرمایه اظهار کرد: اخذ مالیات 
از فعالیت های سوداگرانه و دلالی دنبال 
می شود چرا که اگر به دنبال رشد تولید 
هســتیم باید فعالیت های سوداگرانه را 
کاهش دهیم. در این راستا دولت بنایی 
بــرای ارائه لایحه نــدارد و این طرح در 

حال حاضر در صحن است.
مالکین معترض تا 10 شهریور امکان 

اعتراض دارند
معاون وزیــر اقتصاد در ادامه با اشــاره 
بــه مالیات خانه های خالــی اظهار کرد: 
مالکینــی که به عنــوان مالیات دهنده 
شــناخته شــده اند، اما به این موضوع 
اعتــراض دارند باید اعتــراض خود را با 
ورود به ســامانه تا 10 شهریورماه اعلام 
کنند تا دوباره مورد بررســی قرار گرفته 
و در لیست حذفیات قرار بگیرند در غیر 
این صورت و اگر بعد از این تاریخ اعتراض 

کنند وارد مرحله دادرسی خواهند شد.
اجرای پایلوت کالابرگ از مهرماه

ســبحانیان در ادامه با اشــاره به اجرای 
طرح کالابرگ گفت: این یک قانون است 
و دولت ســیزدهم علاقه منــد بود آن را 
دنبال کند، اما زیرساخت های آن فراهم 
نشده بود. دولت با مسئولیت وزارت رفاه 
و بانک مرکزی در حال پیگیری آن است 
و زیرســاخت های فنی نیز آماده شــده 

است.
وی ادامــه داد: امکان اجرای پایلوت آن 
از مهرمــاه برای برخی کالاها وجود دارد 
تا قیمت این کالاها با نرخ ســال 1400 

محاسبه شود.

 اخذ مالیات از 
فعالیت های سوداگرانه 
و دلالی دنبال می شود 
چرا که اگر به دنبال 
رشد تولید هستیم باید 
فعالیت های سوداگرانه 
را کاهش دهیم. در این 
راستا دولت بنایی برای 
ارائه لایحه ندارد و این 
طرح در حال حاضر در 
صحن است

کالاهای اساسی در صدر احتکار
بیشــترین کالاهای کشــف شــده در پی 
بازرســی های مربوط به احتــکار در تیر ماه 
امســال شــامل کالاهای اساســی از جمله 
برنج، چای، روغن نباتی، شــکر و تخم مرغ، 
تجهیزات پزشــکی، انواع شوینده و غیره به 
ارزش بیش از440 میلیارد تومان بوده است.

به گزارش روزنامه »صبــح امروز« و به نقل 
از ایسنا، بر اســاس اطلاعات منتشر شده از 

سوی ســازمان حمایت مصرف کنندگان و تولیدکنندگان، در تیرماه امسال بیش از 
26 هزار و 807 بازرســی از انبارها، سردخانه و و مراکز نگهداری کالا، برای مقابله با 
احتکار احتمالی کالاها، کشور انجام این بازرسی ها منجر به تشکیل 1341 پرونده برای 

واحدهای متخلف شده است.
بیشــترین کالاهای مکشوفه نیز شامل کالاهای اساســی از جمله برنج، چای، روغن 
نباتی، شکر و تخم مرغ، تجهیزات پزشکی، انواع شوینده و غیره به ارزش بیش از 440 
میلیارد تومان بوده است.همچنین بر اســاس این آمار، از ابتدای سال جاری تاکنون 
بیش از 131 هزار و 629 مورد بازرسی از انبارها و مراکز نگهداری کالا صورت گرفته 
که منجر به تشــکیل 13 هزار و 507 فقره پرونده تخلف به ارزش بیش از 14 هزار و 

727 میلیارد تومان شده است.
مردم می توانند با مراجعه به ستاد خبری سازمان های صنعت، معدن و تجارت استان ها 
و شهرســتان های تابع، شکایت خود را تنظیم کنند یا از طریق تلفن )124(، پورتال 
سازمان حمایت به نشانی الکترونیکی www.cppo.ir، سایت )ir.124( و اپلیکیشن 

»آپ« شکایت خود را مطرح کنند.
طبق قانون نظام صنفی، گران فروشی، کم فروشی، تقلب، احتکار، عرضه خارج از شبکه 
عدم اجرای ضوابط قیمت گذاری و توزیع، فروش اجباری،  عدم درج قیمت و عدم صدور 

صورتحساب از جمله مهم ترین تخلفات صنفی است.

افزایش قیمت گوشت و کاهش قیمت مرغ، 
تخم مرغ و برنج 

بررســی وضعیت قیمت کالاهای اساسی در 
هفته اول شهریور ماه حاکی از ثبات نسبتی 
قیمت اکثر کالاها نســبت به هفته گذشته 
اســت ضمن اینکه قیمت برخــی کالاها از 
جمله برنج، مــرغ و تخم مرغ کاهش جزئی 

داشته است.
به گزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل از 

مهر، بررسی وضعیت قیمت کالاهای اساسی در هفته اول شهریور ماه حاکی از ثبات 
نسبتی قیمت اکثر کالاها نسبت به هفته گذشته است ضمن اینکه قیمت برخی کالاها 
از جمله برنج، مرغ و تخم مرغ کاهش جزئی داشــته اما قیمت گوشت قرمز همچنان 
گران اســت. گزارشات میدانی حاکی از این است که قیمت هر کیلوگرم مرغ نسبت 
به هفته گذشته حدود 900 تومان کاهش یافته و همچنین تخم مرغ حدود 10 هزار 
تومان ارزان شده است ضمن اینکه برنج ایرانی نیز حدود 10 تا 15 هزار تومان در هر 

کیلوگرم کاهش قیمت داشته است.

دلار آماده ورود به کانال ۲۸ هزار تومان
رئیس کانون صرافــان از آمادگی دلار برای 

ورود به کانال 28 هزار تومان خبر داد.
کامران ســلطانی زاده در گفت وگو با ایسنا، 
درباره وضعیــت فعلی بازار ارز و قیمت ها در 
این بازار اظهــار کرد: در حال حاضر با توجه  
به اخبار مثبــت، دلار به کف کانال 29 هزار 
تومــان در بازار آزاد رســیده و طبق آخرین 

پیش بینی ها، آماده ورود به کانال 28 هزار تومان شده است.
وی افزود: چنانچه اخبار مثبت از برجام و توافق ادامه دار باشــد، شاهد ریزش نرخ ارز 

خواهیم  بود.
رئیس کانون صرافان با بیان اینکه تا زمانی که عرضه و تقاضا به تناسب برسد، قیمت ها 
در بازار ارز می تواند کاهش داشته باشد ادامه داد: تنها شرط در موفق بودن نرخ درست 

در بازار ارز، کشف نرخ از طریق توافق و تلاقی نقطه عرضه و تقاضا است.
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نانوایی ها؛ در صدر شکایات بهداشتی مردم 
به وزارت بهداشت

 بر اساس اعلام مرکز سلامت محیط و کار 
وزارت بهداشــت، درمان و آموزش پزشــکی 
بیشترین موارد شکایات مردمی ثبت شده در 
ســامانه 190 طی هفته گذشته را مربوط به 
نبود رعایت پروتکل های بهداشتی در نانوایی 

ها است.
به گزارش روز شــنبه ایرنــا از وبدا، در هفته 

گذشــته از تاریخ 19 تا 26 مردادماه از مجموع 9 هزار و 356 تماس پاسخ داده شده 
مردمی در ســامانه 190 بالغ بر 3 هزار و 92 مورد مربوط به شکایات ثبت شده بوده 
اســت که بیشترین شکایات مردمی از نانوایی ها به دلیل رعایت نکردن پروتکل های 
بهداشــتی همچون عدم رعایت بهداشت دست و اســتفاده نکردن از ماسک، صورت 

گرفته است.  
بنا بر این گزارش طی این هفته 170 هزار و 543 مورد بازرسی از مراکز تهیه، توزیع 
و عرضه و فروش مواد غذایی، اماکن عمومی و واحدهای کارگاهی صورت گرفته است 
که در نتیجــه 33 هزار و 304 مورد معرفی به مراجع قضایی و 558 مورد نیز پلمپ 

انجام شده است.

آپارتمان سازی غیرمجاز در کوچه دو متری
معاون نظارت و بازرسی امور سیاسی و قضایی 
سازمان بازرسی کل کشــور در صدر هیاتی 
ضمــن بازدید از منطقه 18 تهران در جریان 
وضعیت ساخت و ساز این منطقه شهری قرار 

گرفت.
به گزارش ایرنا از سازمان بازرسی کل کشور، 
احمــد اســدیان  از برخی نواحــی و حریم 

منطقه 18بازدید و از نزدیک در جریان برخی ساخت وســازهای غیرمجاز قرار گرفت 
و دستورهای لازم را در زمینهبرخورد با ترک فعل مسئولان در این زمینه صادر کرد.

در حاشیه این بازدید، اسدیان خطاب به مسئولان شهری منطقه 18 شهر تهران گفت: 
اجازه ندهید زمین خواران آجر روی آجر بگذارند، باید بدون هیچ ترســی، از اقدامات 
خلاف قانون در ساخت وساز غیرمجاز و تفکیک اراضی کشاورزی و باغ ها جلوگیری به 

عمل آید و مطمئن باشید که سازمان بازرسی از شما حمایت خواهد کرد.
در ادامه از تعدادی از ساختمان هایی که برخلاف مقررات و ضوابط و بدون پروانه ساخته 

شده بودند نیز بازدید میدانی انجام شد.
معاون سیاسی و قضایی سازمان بازرسی از یک ساختمان هشت طبقه که بدون پروانه 
و در یک کوچه دو متری ساخته شده بود، بازدید کرد و با صدور دستور به بازرس امور 
شــهرداری ها، نسبت به تشکیل پرونده ای در این زمینه تأکید کرد و گفت: با عواملی 
که مانع این ساخت وساز غیرقانونی نشده و به وظیفه خود عمل نکردند، برخورد شود.

وضعیت شن چاله در منطقه 18 تهران، احداث ساختمان های غیرمجاز و پیگیری تغییر 
کاربری زمین های کشاورزی به مسکونی، تفکیک غیرقانونی و ساخت ویلای غیرقانونی 

نیز در جریان این بازدید مورد بررسی قرار گرفت.
با توجه به یکی از مشــکلات منطقه 18 تهران مبنی بــر اینکه حریم این منطقه از 
لحاظ قضایی جز شهرستان اسلامشهر بوده و بین شهرداری اسلامشهر و منطقه 18 
اختلاف نظر در این زمینه وجود دارد، اســدیان در حاشــیه بازدید مذکور در تماس با 
دادستان اسلامشهر بر این نکته تأکید کرد که برای برخورد با تغییر کاربری غیرقانونی 
اراضی زراعی و باغات باید در تصمیمات اتخاذ شده بین مسئولان هماهنگی لازم مورد 

توجه قرار گیرد.
وی در جریان بازدید از وضعیت برخی از اراضی که با تغییر کاربری از کشــاورزی به 
مسکونی تبدیل شده بودند، گفت: اگر در این زمینه ترک فعلی از سوی مسئولان جهاد 

کشاورزی صورت گرفته باشد، سازمان بازرسی ورود جدی خواهد کرد.
در این بازدید مهرورز بازرس کل وزارت کشــور و شــهرداری ها، حســن زاده رئیس 
دادســرای ویژه انفال، ثروت های عمومی و شــهرداری ها، حمیدرضا صارمی معاون 
شهرسازی و معماری شهرداری تهران، محمدجواد خسروی شهردار منطقه 18 تهران، 
ملازم شــهردار ناحیه 3 این منطقه و علیرضا صادقــی مدیرکل حریم تهران حضور 

داشتند.

هشدار پلیس نسبت به جعل رسید خرید 
توسط کلاهبرداران اینترنتی

فرمانده انتظامی شهرستان ری از دستگیری 
کلاهبردارانی که با جعل رسید خرید اینترنتی 
از شهروندان کلاهبرداری می کردند، خبر داد.

به گزارش ایسنا، سرهنگ دوستعلی جلیلیان 
با اشــاره به دو پرونده مهم پلیس شهرستان 
ری گفت: دریافت خبری مبنی بر جمع آوری 
مقادیر زیادی اموال مسروقه در یکی از منازل 

محله »ســیزده آبان »  سبب شــد تا موضوع به صورت ویژه در دستور کار مأموران 
کلانتری این محل  قرار گیرد.

وی افزود: مأموران دایره تجســس کلانتری، این مکان را به صورت نامحسوس تحت 
نظر گرفتند و متوجه شــدند که گردانندگان آن دو مرد حدود40 ساله هستند. این 
افراد به خرید و فروش اموال مسروقه می پرداختند و چند فرد مشکوک به این مکان 
تردد می کردند.جلیلیان تصریح کرد: تیم رســیدگی کننده به پرونده روز گذشته پس 
از هماهنگی قضایی در اقدامی ضربتی وارد عمل شــد و با دســتگیری متهمان، در 
بازرسی از این محل 37 کالای مسروقه مانند دریل های صنعتی ،هیلتی صنعتی، انجین 

موتورسیکلت و دینام صنعتی کشف شد.
فرمانده انتظامی شهرســتان ری اظهار کرد: تحقیقات پلیس برای دستگیری سارقان 

اموال مسروقه، شناسایی مال باختگان و دیگر جرائم احتمالی متهمان ادامه دارد.
جلیلیان در ادامه با اشاره به دستگیری و بازداشت چند کلاهبردار سایت های اینترنتی 
گفت: در پی شکایت یکی از شهروندان مبنی بر کلاهبرداری فردی با ارائه رسید جعلی 

سبب شد تا کارشناسان پلیس فتا به این موضوع رسیدگی کنند.
وی افزود: شاکی در تحقیقات صورت گرفته گفت که پس از درج آگهی فروش طلا در 
سایت های اینترنتی، شخصی به عنوان خریدار با وی تماس گرفته و درخواست شماره 
حســاب برای واریز وجه کرده اســت. در ادامه متهم با مراجعه به منزل وی و نمایش 
رسید واریز وجه در گوشی همراه خود، طلاها را دریافت کرده است. شاکی بعد از آن 
متوجه شــده که هیچ وجهی به حســاب وی واریز نشده و متهم رسید جعلی به وی 

ارائه کرده است.
فرمانده انتظامی شهرستان ری گفت: بررسی های علمی و هوشمندانه و جستجوهای 
ویژه در فضای ســایبری سبب شناسایی متهم در یکی از مناطق تهران شد. ماموران 
پلیس پس از هماهنگی با مقام قضایی، به مخفیگاه وی اعزام شدند که در یک عملیات 
ضربتی متهم را دستگیر کردند. در جریان بازدید از محل، دو تخته فرش به ارزش پنج 
میلیارد ریال و 150 گرم طلا به ارزش یک میلیارد و 950 میلیون ریال به همراه یک 
قبضه سلاح سرد کشف شد.وی افزود: متهم پس از مواجه شدن با مدارک و مستندات 

ارائه شده، به جرم خود معترف شد و دو همدست خود را نیز معرفی کرد.
جلیلیان گفت: سایر متهمان پرونده نیز دستگیر شدند و از مخفیگاه آن ها دو دستگاه 
چاپگر حرفه ای هوشمند کشف شد.وی اظهار کرد: در ادامه متهمان برای طی کردن 

مراحل قانونی به مراجع قضایی تحویل داده شدند.
جلیلیان به شهروندان هشدار داد که سامانه پیامکی حساب های خود را فعال کنند تا 

از واریز وجه به حساب بانکی خود اطمینان حاصل کنند.

خبر

منوط شدن »رتبه بندی معلمان طرح مهرآفرین« به 
شرکت در آزمون

وزیــر آموزش و پرورش با تاکید بر اینکه باید در نظام 
تعلیم و تربیت نیز زمینــه را برای حضور واقعی مردم 
آمــاده کنیم گفت: در آموزش و پرورش دوســتانم به 
دنبال این هستند الگویی را ترسیم کنند؛ الگوی مردمی 
سازی آموزش و پرورش در تمام ابعاد در قالب سندی از 
سوی قرارگاه تحول بنیادین در حال آماده سازی است. 
به گزارش ایســنا، یوســف نوری در سی و ششمین 
اجلاس مدیران و روســای آموزش و پرورش کشــور 
که در ســالن اجلاس سران از امروز آغاز شده و تا 31 
مردادماه ادامه دارد مباحثی پیرامون موضوع حکمرانی 
مطرح کرد و گفت: از دیدگاه غرب، به عنوان مثال در 
برنامه توسعه ملل متحد تعریفی از حکمرانی در بعد عام 
آن به معنای اعمال اقتدار اقتصادی، اجتماعی، سیاسی 

در اداره ملل در تمام سطوح ارائه شد. 
وی افزود: در عمل ایرادهایی بر چنین تعاریفی وجود 
دارد از جمله اینکه مبتنی بر مادی گرایی هستند. در 
مادی گرایی اصل بر ســودی اســت که به دست می 
آید، حال به هرطریقی که باشــد. نقد دوم این اســت 
که شــاخص های حکمرانی خوب در مقاطع مختلف 
تاریخ عامل بحران های مختلف سیاسی، اجتماعی و...  
بوده است. گفته شد که کرونا یکی از همین بحران ها 

بوده است. 
وزیر آمــوزش و پرورش با بیان اینکــه اما در دیدگاه 
اسلامی، حکمرانی متعالی و شایسته مطرح می شود که 
عبارت است از فرایند تصمیم گیری توسط خداوند، یا 
انبیاء یا اولیاء و نایبان بر حق آنها و اجرای آن به منظور 
نیل افراد و جامعه به رفاه و آسایش دنیوی و سعادت و 
رستگاری اخروی، ادامه داد: در این دیدگاه انسان دارای 
دو بعد مادی و معنوی است و برای هر دو به یک اندازه 

اهمیت قائل است. 
نوری شکوفایی علم و دانش و تربیت، عدالت اقتصادی، 
قضایی و فقرزدایی، شایسته سالاری و نظارت بر به کار 
گماردن مدیــران صالح و عزل مدیران ناصالح و ایجاد 
زمینــه حضور مردم در عرصه های مختلف را از جمله 
شــاخص های حکمرانی شایسته دانست و اظهار کرد: 
در صــدر اولویت های پیامبر و امام معصوم، تشــکیل 
حکومت اســت. امروز نیز با تاسی از قیام سید الشهدا 
)ع(، انقلاب اســلامی به پیروزی رسید تا احکام الهی 

را اجرایی کند. 
وی با تاکید بر اینکه مســیری جز مردمی سازی برای 
تحقق عدالت نداریم گفت: وقتی مردم در صحنه حضور 
داشته باشند، نظارت و شفافیت ایجاد می شود و در این 

صورت مدیران ناصالح نمی توانند برسرکار بمانند. 
وزیر آموزش و پرورش افزود: در آســتانه هفته دولت 
هستیم. افتخار ما معلمان این است که شهیدان رجایی 
و باهنر، آموزش و پرورشــی بودند. شهید بهشتی نیز 
کارمند آموزش و پرورش و مامور به قوه قضائیه بودند. 
امام شــبکه ای ایجــاد کرده بود و چنیــن افرادی در 

آموزش و پرورش کار می کردند. 
وی با اشــاره به اینکه ســه ضلع در آموزش و پرورش 
داشــتیم؛ ضلع معلم، ضلع دانش آموزی و ضلع کتاب 
درسی گفت: شهید باهنر روی ضلع دانش آموزی کار 
می کرد.  روی ضلع معلم، شهید رجایی کار کرد و روی 
ضلع سوم که محتوا بود، شهید بهشتی کار می کرد. او 
بر آزادی در تربیت تاکید زیادی داشت و آن را در ایجاد 
زمینه آزادی اختیارات متربی می دانســت. این افراد از 

بازوان شبکه اجتماعی امام بودند. 
نوری با اشاره به نقش مردم در پیروزی انقلاب اسلامی 
اظهار کرد: امام، جمهوری اسلامی را در 12 فروردین 
1358 و قانون اساسی را در آذرماه 1358 به رای مردم 
گذاشت. انتخاب رئیس جمهور، نمایندگان مجلس و 
بعدها شوراهای شهر و روستاها و انتخاب خبرگان که 
به صورت غیرمستقیم رهبر را تعیین می کنند در همه 
اینها جای پای مردم گذاشته شد و آنها در این عرصه 
ها نقش آفرینی می کننــد. وقتی می گوییم »مردمی 
سازی«، باید افکار امامین انقلاب را ببینیم و مانند آنها 

عمل کنیم. 
وزیــر آموزش و پرورش در ادامه به برخی مشــکلات و 
نارســایی های موجود اشاره کرد و گفت: جذب معلمان 
سالهاســت به طریق برف انباری در حال انجام اســت 
و بیش از 60 درصد اینها رشــته های تحصیلی شان با 
تدریس شان همخوانی ندارد. جنسیت اینها بیشتر »زن« 
اســت در حالی که مجبورم برای کلاس سوم، چهارم، 
پنجم از معلم مرد استفاده کنم. بحث همانندسازی کجا 
می رود؟ بودجه مصوب ما سالهاست بیش از 10 درصد 
بودجه عمومی دولت نبوده است. سال گذشته 9.6 درصد 

بود. سهم ما از بودجه ناخالص داخلی کم بود.

از این »قاتل رابطه« دوری کنید!

پرهیز از قاتل رابطه!
روانشناسان خبره این باور را دارند که هر 
قدر اعتماد به نفس فردی کمتر باشد تأیید 
و قضاوت دیگران برای او مهم تر می شود. 
چون تمام ارزش خویش را در شایستگی 
درونی خــود نمی بیند بلکه در قضاوت و 

نگاه بیرونی آن را جستجو می کند.
بــرای هر یک از ما بارهــا پیش آمده که 
ناخواسته دیگران را قضاوت کرده ایم؛ حال 
آن که واقعیت با قضاوت ما فرســنگ ها 
فاصله داشــته اســت. خیلــی وقت ها 
قضاوت های ما منحصراً مربوط به اشخاص 
دور از ما نیســت و بیشتر اوقات خیلی از 
ما نزدیکان خــود را نیز قضاوت می کنیم 
و طبیعتاً این موضوع  آسیب هایی به این 
روابط وارد می کند. از طرفی دیگر برای ما 
مهم اســت که دیگران در مورد ما چگونه 
فکر می کنند؟ قضــاوت کردن و قضاوت 
شــدن یک مقوله مهم در روابط فردی و 
اجتماعی است. قضاوت  های نا به جا ممکن 
است شرایط زندگی فردی و اجتماعی را به 

بدترین شکل ممکن رقم بزنند.
از اهمیت قضاوت نمی توان چشم پوشی 
کــرد زیرا در آرامش فــردی و اجتماعی 
کاملا تاثیر گذار اســت پس بهتر اســت 
آگاهی خود را در مورد قضاوت، بالا ببریم 
تا روش درســت برخــورد در مواجهه با 
شرایط پیش آمده را بیاموزیم.ایرنا زندگی 
گفتگویی را در ایــن باره با دکتر ابراهیم 
میثاق متخصص روانشناسی بالینی انجام 

داده که در ادامه می خوانید.
معنا و تعریف کلی قضاوت چیست؟

قضــاوت دو مرحله دارد؛ اول تصور و دوم 
تصدیــق. تصور چون غیرارادی اســت و 
دست انسان نیســت، عیبی ندارد و غیر 
اخلاقی نیست. البته بهتر آن است که از 
آن نیز در مراحل اول پرهیز شود ،اما این 
تصور از جایی خطا و غیر اخلاقی می شود 
که ما تصور خود را تصدیق کنیم. چون تا 

وقتی گواه نداشته باشیم و مطلع نباشیم، 
نباید تصورات خویش را تصدیق کنیم.

از طرفی تصور هم نباید همیشــه منفی 
باشــد. تصورهــای منفیِ همــواره، یک 
بیمــاری و متعلق به افراد بدبین اســت. 
پس اگر تصور، غالبا منفی باشد بیماری 
است و اشکال دارد. تصوری هم که غالبا 
منفی نیســت اما پشت آن تصدیق باشد 
باز بیماری محسوب می شود. پس اشکال 
کار در تصــورات افراطــی منفی غالب یا 
تصدیق بی گواه و بی دلیل است. ما حق 
تصدیق نداریم مگر با گواهی مکفی، کامل 
و شایســته. مثل این که بگوییم این فرد 
خشــن است چون ســه بار همسرش را 
کتک زده است. این خشونت، گواه ما در 

این مورد است.
چرا افراد تمایل به قضاوت کردن دارند؟

یکی از دلایل قضاوت کردن افراد فرافکنی 
اســت. مثل کودکی که دلش می خواهد 
پدر برای او نوشابه بخرد، می گوید خواهر 
یا برادرم نوشــابه می خواهــد. به این فرا 
فکنی می گویند. یعنی مــا به این دلیل 
دوست داریم دیگران را قضاوت کنیم که 
خود ما چیزی را می خواهیم اما شهامت 
ابراز نداریم. دیگران را می کوبیم و قضاوت 
می کنیــم چون خود ما شــهامت عرض 
اندام نداریم. در واقع بیشتر اوقات خیلی 
از مــواردی که افراد به دیگران نســبت 
می دهنــد آن مورد مربوط به خودشــان 

است.
یــک دلیل دیگــر برای قضــاوت کردن 
و  تنگ نظــری  حســادت،  دیگــران 
خودخواهی است؛ زانکه آن بدبخت خرمن 
سوخته، می نخواهد شمع کس افروخته. 
یعنی ســوخته خرمن، همه را ســوخته 
خرمن خواهد. نمی تواند ببیند که کسی 

از او بالاتر است.
متأســفانه چنین فرهنگی در جامعه ما 

وجود دارد. یعنی کسی که نمی تواند بالاتر 
از خودش را تحمل کند، به غیرانسانی ترین 
روش او را می زنــد. مثل مدیر نالایقی که 
اگر در مجموعه ای بیاید تمام مدیران لایق 
آن مجموعه اخراج یا حذف می شوند و نا 
لایق تر از خــود را وارد مجموعه می کند. 
چون ماه درخشــان نزد خورشید فروزان 
بی فروغ اســت و درخششی ندارد. مناره 

بلند پای کوه الوند پست نماید.
در حالی که رفتار انســانی متعلق به آن 
کشتی گیر با معرفتی است که با تمام توان 
مسابقه می دهد. وقتی می بازد خودش نفر 
اول را بلند می کند و دور تشک می گرداند 
و به او تبریک می گوید که تو از من بهتر 
بودی و برُد حق تو بود. در جامعه باید روح 
جوانمردی و مروت جاری شود که در واقع 
از سطوح بالای مدیریتی باید این اخلاق 

در جامعه حاکم شود.
چرا قضاوت شدن توسط دیگران برای 

اشخاص مهم است؟
هر قدر اعتماد به نفس فردی کمتر باشد 
تأیید و قضاوت دیگران بــرای او مهم تر 

می شــود. زیرا تمــام ارزش خویش را در 
شایستگی درونی خود نمی بیند بلکه در 
قضاوت و نگاه بیرونی می بیند. اگر دیگران 
بگویند تو خوبی خود را خوب می بیند و 
برعکس. یعنی اســاس نگاه شخص این 
اســت که خود را آن می بیند که دیگران 
می گویند. دیــدگاه او بیمار اســت زیرا 
خودش را قبــول ندارد. ما باید عیار خود 
را بشناســیم. همان طور کــه اگر طلا را 
در لجن، خاک و زبالــه بگذاریم هرگز از 
قیمت آن کم نمی شود، باید باور کنیم که 
با قضاوت های دیگران )مثل لجن ریختن 
روی طلا( ارزش انســان کم نمی شــود. 
ســنگ بدگوهر اگر کاســه زرین شکند، 

قیمت سنگ نیفزاید و زر کم نشود.
علیه الســلام می فرماید:  علــی  حضرت 
»آن قدر حق را گفتم که دوســت برای 
من نماند.« پس طبــق این حدیث باید 
حق مدار بود نه مردم مدار. نان به اشتهای 
مردم نتوان خورد، زندگانی به مراد همه 
کــس نتوان کرد. همان طــور که با کفر 
گفتن برخی بــه خدا، خداییِ خدا عوض 
نمی شــود. وقتی حق مدار شدیم خود را 
بــاور می کنیم، اعتماد به نفس ما هم بالا 
می رود اما وقتی ملاک ما نظر اشــخاص 
باشد، بخواهیم دنیا را هم راضی کنیم اگر 
یک نفر بگوید که تو خوب نیستی هرچه 

ساختیم فرو می ریزد.
من آن هســتم که توانایی هــا، لیاقت ها، 
موفقیت هــا، ارزش ها و اخلاق انســانی 
من می گوید. من آن نیســتم که دیگران 
می گوینــد. اگر این را بــاور کنیم دیگر 
قضاوت های دیگران برای ما ارزشی ندارد.
قضاوت کردن نا درست چه آسیب هایی 

به دنبال دارد؟
قضــاوت کردن، افراد را از درک متقابل نا 
امید می کند. کلا پیش گویی و زود قضاوت 
کردن قاتل ارتباط است. چون مشکل یک 

بار حل می شود و دوباره قضاوت...  تکرار 
این قضاوت ها، دیگران را خسته می کند و 
هر روز نمی توانند قضاوت های طرف مقابل 
خود را اصلاح کنند. این امر باعث می شود 
افراد پرقضاوت تنهــا بمانند و پر ازکینه 

شوند. حال این افراد بد است.
بهترین واکنش در برابر قضاوت نادرست 

دیگران چیست؟
در کمال آرامش و صداقت و با اســتدلال 
و احترام، بدون هیجــان باید قضاوت را 
اصلاح کرد. آن را که حساب پاک است از 
محاسبه چه باک است؟ البته قرار نیست 
قضاوت همه را اصلاح کنیم. اگر فرد مورد 
نظر در زندگی شما با ارزش و مهم است 
در کمــال آرامش با اســتدلال قضاوت و 

برداشت او را اصلاح کنید.
راهکارهای پرهیز از قضاوت کردن 

دیگران چه مواردی هستند؟
راه حل، این اســت که قضاوت هایی که 
در زندگی کرده ایم را مرور کنیم که چرا 
آن اشــتباه را مرتکب شدیم و قبل از این 
که تصدیق کنیم جســتجو کنیم. همان 
روشــی حضرت علی ذکر کردند را عمل 
کنیم. حضرت علی علیه الســلام در مورد 
ابوذر می فرماید: »ابوذر صفتی داشت که 
بــه خاطر این صفت مقام ابوذر پیش من 
در عرش بــود. این صفت این بود که اگر 
مجرمی را می دید قبل از این که بپرسد او 
را محکوم نمی کرد.« ای کاش همه ما این 
موضوع را یاد بگیریم. یعنی قبل از محکوم 

کردن، پرسش، تحقیق و بررسی کنیم.
اگر در زندگی برای افراد چند مورد قضاوت 
پیش بیاید همان ها هشداری می شود که 
هوشیار و گوش به زنگ باشند که دوباره 
اشتباه نکنند؛ زیرا عاقل اشتباه می کند و 
احمق تکرار. بعضــی از این قضاوت ها در 
زندگی شلاقی هســتند که ما را بیدار و 

هوشیار کنند.

برای هر یک از ما بارها 
پیش آمده که ناخواسته 
دیگران را قضاوت کرده ایم؛ 
حال آن که واقعیت با 
قضاوت ما فرسنگ ها فاصله 
داشته است. خیلی وقت 
ها قضاوت های ما منحصراً 
مربوط به اشخاص دور از ما 
نیست و بیشتر اوقات خیلی 
از ما نزدیکان خود را نیز 
قضاوت می کنیم و طبیعتاً این 
موضوع  آسیب هایی به این 
روابط وارد می کند

تحصیل با هزینه پایین در 
مدارس غیردولتی، رویکرد 

آموزش و پرورش
رییس سازمان مدارس و مراکز غیردولتی و مشارکت های 
مردمی گفت: رویکرد مدارس غیر دولتی به گونه ای است 
که دانش آموزان با شهریه های پایین هم بتوانند تحصیل 

کنند.
به گــزارش خبرنگار گروه جامعه ایرنا، احمد محمودزاده 
امروز در حاشیه سی و ششمین اجلاس مدیران و روسای 
آموزش و پرورش در جمع خبرنگاران اظهار کرد: موضوع 
عادی ســازی مدارس غیر دولتی مورد بحث اســت که 

تفاوت چندانی بین این مدارس نباشد.
وی افزود: رویکرد مدارس غیر دولتی به این صورت است 
که با جهت گیری هــای حفظ معارف و قرآن را در نظر 
داریــم که برخی حوزه های علمیه و غیره هم در این کار 
ورود می کنند که قصد این است که این موضوع عمومی 

سازی شود.
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قیمت کاغذ از مرز یک میلیون تومان گذشت
افزایش قیمت هفته گذشته در ظهیرالاسلام، 
قیمــت هر بند کاغذ تحریر را به یک میلیون 
و 90 هزار تومان رســاند؛ قیمتی که تاکنون 
در این بازار بی ســابقه بوده. همزمان مدیرکل 
دادگستری هرمزگان از روند تدریجی کاهش 

قیمت کاغذ در روزهای آتی خبر داده است.
به گــزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل از 

تسنیم،  روند افزایشی قیمت کاغذ که بعد از تعطیلات عاشورا و تاسوعا آغاز شده بود ، 
همچنــان ادامــه دارد و قیمت هر بند کاغذ 70 در 100 بــا گرماژ 70 گرم را به یک 
میلیون و 90 هزار تومان رسانده است. البته هر بند کاغذ تحریر 60 در 90 نیز که در 
هفته گذشته به بندی 800 هزار تومان رسید ، امروز با اندکی کاهش قیمت، به بندی 

760 هزار تومان رسیده است.
بنا به گفته کارشناســان بازار کاغذ  ، خودداری چند شرکت واردکننده کاغذ از عرضه  
فروش کاغذ در هفته منتهی به تاسوعا و عاشورای حسینی منجر به افزایش بی دلیل 
قیمت کاغذ تحریر شده است. این در حالی است که کاغذ تحریر به اندازه کافی در بازار 

موجود است و نگرانی از بابت کمبود آن وجود ندارد. 
محسن قدبیگی کارشناس بازار کاغذ در این زمینه به تسنیم می گوید: افزایش قیمت 
فعلی بدون دلیل بوده و مطمئنا در روزهای آتی با کاهش قیمت مواجه خواهیم شد،  
چرا که هم بنا به گفته مدیرکل دادگستری هرمزگان کاغذهای جدیدی در راه است و 
هم روند عرضه و تقاضا بازار را به تعادل می رساند.افزایش قیمت در بازار کاغذ تنها به 
کاغذ تحریر اختصاص نداشته است،  بلکه کاغذ روزنامه نیز با کمی تغییر به کیلویی 39 
هزار تومان رسید.مقوای پشت طوسی،  کاغذ A4 و کاغذ کاربن لس نیز از دیگر اقلام 
این بازار است که با افزایش قیمت روبرو شد.در هفته گذشته ناشران بسیاری از افزایش 
قیمت ها در بازار کاغذ انتقاد داشته و آن را موجب کمرنگ تر شدن روند انتشار کتاب 
دانســته اند،  در عین حال وزارت ارشــاد با کارخانه چوب و کاغذ مازندران برای تولید 

ماهانه 1000 تنُ کاغذ مورد نیاز برای نشر قرار داد بسته است.

هنرمند ایرانی برگزیده مسابقه جهانی شد
مانی مهرزاد، با مجموعه ای با عنوان »2020«، 
در رویداد بین المللی آرت روولوشــن در شهر 
تایپه حضور داشــت که در نهایت موفق شد 
برگزیده  هیأت  داوران این رویداد هنری شود.

به گزارش روزنامه »صبح امرورز« و به نقل از 
ایســنا، آرت روولوشن تایپه 2022، رویدادی 
است که توسط موسسه بین المللی هنر معاصر 

تایوان )TICAA( و با همکاری آرت روولوشن تایپه )A.R.T( سازماندهی شده است.
 .I.A.G.P.C تعداد 4285 اثر هنری از 76 کشــور دنیا در این مسابقه جهانی که به
2022 مشــهور اســت، داوطلب حضور در این دوره بودند کــه از بین آن ها 328 اثر 
برگزیده و جهت نمایش و شــرکت در این رقابت انتخاب شــدند. برخی از هنرمندان 
منتخب در سال 2022، شهرت جهانی دارند و آثارشان در مجموعه ی موزه های مشهور 

جهان نگهداری می شود و جوایز ارزنده ای کسب کرده اند.
در میان این هنرمندان می توان به مصطفی یوجه از کشــور ترکیه اشــاره کرد که در 
چندین نمایشــگاه بین المللی از جمله نمایشگاه انفرادی در موزه لوور در سال 2016 
شرکت داشته است. هم چنین آدریان لیز از کشور رومانی، جایزه نفر اول بینال فلورانس 
را در سال 2021 نصیب خود کرده است. آثار هنرمند ایتالیایی، گابریل لوچانی، از سال 
2017 تا 2019 در نمایشگاه آنتیکو پرزنته آکادمیکا دیزگنا در موزه واتیکان به نمایش 

گذاشته شده بود.

اعضای ستاد برگزاری جشنواره تاترفجر 
استان خراسان رضوی معرفی شدند

از سوی دبیر ,اعضای ستاد برگزاری جشنواره 
تاتر فجر استان خراسان رضوی معرفی شدند.

به گــزارش صبح امــروز .در اولین جلســه 
هماهنگی از سوی محمدجهانپا دبیر جشنواره 
احکام اعضای ســتاد برگزاری سی و دومین 
جشــنواره تاتر فجر اســتان خراسان رضوی 
معرفی شدند. براساس احکام صادر شده؛سید 

حبیب قااني )مدیر روابط عمومي ( حســین شــجاعي )مدیر پشتیباني ( امیراحسان 
امیرپور)مدیر مالي (  دکتر محمد مداح حســیني )مدیر علمي و اموزشــي ( محمود 
کریمي )مدیر فني ( مهدي شریفي )مدیر افتتاحیه و اختتامیه (  مینو پروستان زاده 

)مسئول دبیرخانه (معرفی شدند.

ویل اسمیت بدون پست عذرخواهی به 
شبکه های اجتماعی بازگشت

ویل اسمیت هنرپیشه هالیوودی که در مراسم 
اسکار به کریس راک مجری مراسم سیلی زد، 
بدون پیامــی از عذرخواهی به شــبکه های 

اجتماعی بازگشت.
بــه گزارش روزنامه »صبــح امروز« و به نقل 
از هالیوود ریپورتر، ویل اســمیت هنرپیشه 
هالیوودی که در مراسم اسکار به کریس راک 

مجری مراسم سیلی زد، بدون پیامی از عذرخواهی به شبکه های اجتماعی بازگشت.
این بازیگر روز جمعه اولین پســت خود را از زمان مراســم اســکار در 27 مارس در 
اینســتاگرام به اشتراک گذاشت. او در این پست اما به ماجرای سیلی زدن به کریس 
راک و عذرخواهی در این خصوص اشاره نکرد.پست جدید اسمیت ویدیوی کوتاهی از 
یک گوریل جوان را نشــان می دهد که با زدن چندین بار به پشت یک گوریل بزرگ، 
خشم آن گوریل بسیار بزرگ تر را برمی انگیزد. او پیامی به این ویدیو اضافه کرد با این 
عنوان: »سعی می کنم به شبکه های اجتماعی برگردم«. در میان کسانی که در مورد 
این پست نظر دادند، سزار میلان، شخصیت سابق نشنال جئوگرافیک بود که نوشت: 
»سلطنت حیوانات با توست ویل« این دقیقاً سه هفته پس از پست قبلی اسمیت انجام 
می شــود، که ویدیویی از صحبت مستقیم او با دوربین بود که گفت: »تمام وجودم بر 
این مساله اذعان می کند که در آن لحظه رفتار درستی نداشتم«. او همچنین از راک و 
خانواده این کمدین پس از اتفاقی که منجر به استعفای اسمیت از آکادمی و محرومیت 

10 ساله از رویدادهای اسکار را برایش به دنبال داشت، عذرخواهی کرد.

کبف 100 میلیونی خانم بازیگر خبرساز شد
کیف 3هزار دلاری ســحر دولتشاهی در یک 

ایونت سینمایی خبرساز شده است.
بــه گزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل از 
خبرآنلاین؛ ســحر دولت شاهی اخیرا در یک 
ایونت سینمایی شرکت کرده و کیفی که به 
دست گرفته است از برند دیور بوده و بیش از 

3 هزار و 250 دلار قیمت دارد.
اگر دلار را 30 هزار تومان در بازار آزاد در نظر 
بگیریم، قیمت این کیف 100 میلیون تومان 

خواهد بود.

خبر

کشف گنجینه  باستان شناسی در گورستان عصر حجر در آلمان
در گورستانی در نزدیکی رود دانوب آلمان، گورستانی 
از عصر حجر کشف شده که یافته های باستان شناسی 
آن از سفال و شمشیر گرفته تا جواهرات و مهره های 
تزیینی، آن را تبدیل به گنجینه ای برای باستان شناسان 

کرده است.
به گزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل از لایوساینس، 
در   GeisingenGutmadingen منطقــه  در 
Tuttlingen، در جنوب غربی آلمان، باستان شناسان 

موفق به کشف گورستانی شدند که در آن قبرهایی با 
جذابیت های خاص وجــود دارد. از آن جمله می توان 
به قبری از دوران نوســنگی )عصر حجر( اشــاره کرد 
که مربوط به هزاره ســوم قبل از میلاد است و حاوی 
سفال های متمایز از فرهنگ Corded Ware است. 
آن ها همچنین 140 گور اوایل قرون وســطی را پیدا 

کردنــد که مربوط به ســال های 500 تا 600 پس از 
میلاد است که حاوی اشیائی از جمله شمشیر، نیزه، 
سپر، شانه استخوانی، لیوان نوشیدنی و گوشواره است. 
درواقع می تــوان گفت باستان شناســان به گنجینه 
باستان شناسی دســت یافته اند که شامل سفال های 
عصر حجر و گورهای قرون وســطایی با شمشــیر و 
جواهراتی است که ســابقه طولانی سکونت انسان را 
در نزدیکی رودخانه دانوب در آلمان نشــان می دهد. 
این یافته ها توســط تیمی از شرکت باستان شناسی 

ArchaeoTask GmbH بدست آمده است. 

شــهردار مارتین نوبرگــر دراین بــاره گفت: منطقه 
گوتمادینگن احتمالاً بســیار قدیمی تر از آن چیزی 
اســت که قبلًا تصور می کردیم. این منطقه بر اساس 
اولین ســوابق مکتوب سکونت در آنجا به سال 1273 

تاریخ گذاری شده بود. 
می تــوان گفت، گور عصر حجر بــه حضور مردمی از 
The Corded Ware اشــاره می کنــد که امروزه 

بیشتر به خاطر سفالینه هایشان معروف هستند چراکه 
این ســفال ها تزیینات خاصی دارنــد که از آن جمله 
می توان به خطوط هندسی تزئینی اشاره کرد که ردی 
از طناب فشار داده شده به گل رس را دارند. این افراد 
احتمالاً دامدارانی بودند کــه از حیواناتی مانند گاو و 
گوسفند نگهداری می کردند و برخی نیز به کشاورزی 
اولیــه محصولاتی مانند جــو می پرداختند. به گفته 
مقامات محلی، گورهای مربوط به این دوره در جنوب 
غربی آلمان نادر اســت. در سایرگورهای کشف شده، 
مردان با ســلاح و زنان همراه با جواهرات و مهره های 

تزیینی دفن شده اند.

آمریکایی ها شبکه های اجتماعی را به دادگاه کشاندند!
اینستاگرام، اســنپ چت و تیک تاک باعث 

مشکلات روانی در نوجوانان می شود.
به گزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل از 
هالیوود ریپورتر، اینستاگرام، اسنپ چت و 
تیک تاک باعث مشکلات روانی در نوجوانان 

می شود.
شــاکیان ویژگی های محصول پلتفرم های 
رسانه های اجتماعی را هدف قرار می دهند 
و ادعــا می کننــد که شــرکت ها محتوای 
خطرناکــی را ارائه می کنند که تعامل را بر 

ایمنی اولویت می دهد.
متا، تیک تاک و اسنپ هر کدام با شکایت 
جدیدی مواجه شده اند که آنها را به دامن 
زدن به اختلالات سلامت روان در کاربران 
نوجوان متهم می کند. شــاکیان از جمله 
موجی از والدین و فرزندانشــان هســتند 
که پلتفرم های رســانه های اجتماعی را به 
دادگاه کشــانده اند و استدلال می کنند که 
این شــرکت ها نه تنها کاربــران را جذب 
می کننــد، بلکه با آگاهی از آســیب هایی 
که به آنهــا وارد می کنند، این کار را انجام 

می دهند.
این شــکایت ها  آخرین مورد از یک رشته 

پرونده هایی که رســانه های اجتماعی را به 
مشــکلات ســلامت روان در افراد زیر سن 
قانونــی متهم می کند  ادعــا می کند که 
مسئولیت این شــبکه های اجتماعی ذیل 

230 قانون صلاحیت ارتباطات اســت، یک 
قانون فدرال که شــرکت های فناوری را از 
مســئولیت ناشــی از محتوای تولید شده 

توسط اشخاص ثالث محافظت می کند. 

آنهــا نظریه ای را مطرح می کنند که معتقد 
پلتفرم هایی مانند فیسبوک اساساً  اســت 
محصولاتــی معیوب هســتند که منجر به 
آســیب هایی از جمله اختــلالات در خورد 

و خوراک، اضطراب و خودکشــی می شود. 
حداقل 20 شکایت از این دست در سراسر 
ایالات متحده آمریکا با استناد به تحقیقات 
فیســبوک، مجموعه ای از اســناد داخلی 
شرکت که توسط افشاگر فرانسیس هاگن 
در سال گذشته فاش شد، در سراسر کشور 
ثبت شــده و انتظار می رود ده ها مورد دیگر 

نیز در این مورد مطرح شود.
دریکی از شکایات ارائه شده در روز پنجشنبه 
در دادگاه عالی لس آنجلس آمده است: »این 
مدل کســب و کاری است که توسط همه 
متهمان استفاده می شود  مشارکت و رشد 
در مورد ایمنی کاربر  همانطور که طراحی و 
عملکرد ذاتا خطرناک محصولات رسانه های 
اجتماعی آنها نشان می دهد.»در هر مقطعی 
هر یک از این متهمان می توانستند حقیقت 
ماجرا و آســیب های آن را با مردم در میان 
بگذارند، اما آن ها می دانستند که انجام این 
کار باعث می شود از رقبایشان عقب بیافتند 
یا اینکه خدمات و مسیر حرکتشان را کاملا 
تغییر بدهند اما متهمــان ترجیح دادند به 
ایجاد آسیب ادامه داده و در عوض حقیقت 

را پنهان کنند.

سینمای این روزهای ایران چه در چنته دارد؟

مرگ تدریجی » سینما« 
ابتدای امســال و با فروکش کردن کرونا 
پررونق تــر  انتظــار دوران  همگــی در 
ســینمای ایران بودیم اما سینمای ایران 
ریزش چند میلیونــی مخاطب را تجربه 
کرد و با توجه به فیلم های اکران شــده 
کنونی و فیلم هایی که قرار است در آینده 
راهی اکران شوند، انتظار چندانی نباید از 

فروش فیلم ها داشت.
به گزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل 
از فارس؛ سینمای ایران برای ادامه حیات 
و نیرومند شدن راه های نرفته و زیادی را 
پیش رو دارد که متاسفانه تاکنون از آن 
استفاده بهینه ای نشده است. در این راه 
اصلاح ساختار بخش خصوصی و دولتی 
و تغییر نگرش به سینما از جمله مواردی 
اســت که باید  به آن توجه ویژه ای شود. 
سینمای ایران برای ادامه حیات جدای از 
تنوع ژانری و ساخت فیلم هایی با کیفیت 
بالا باید برای تبلیغات آن فکری اساسی 
کند تا آرام آرام مخاطبان بیشتری جذب 

سینما شود.
۶ میلیون نفر تماشاچی

بررســی ها نشــان می دهد مجموع کل 
فروش ســینمای ایران از ابتدای سال تا 
امروز 190 میلیــارد تومان بوده و حدود 

6 میلیون نفر از ابتدای ســال به سینما 
رفتند. ابتدای امسال و با فروکش کردن 
کرونا همگــی در انتظار دوران پررونق تر 
ســینمای ایران بودیم اما سینمای ایران 
ریزش چند میلیونــی مخاطب را تجربه 
کرد و با توجه به فیلم های اکران شــده 
کنونی و فیلم هایی که قرار است در آینده 
راهی اکران شوند، انتظار چندانی نباید از 

فروش فیلم ها داشت.
بدون شک تاکنون سینمای ایران بر پایه 
فروش فیلم های کمدی سرپا مانده است 
و البتــه بایدقدر دان مــردم بود که این 
فیلم های سطحی و بدون جاذبه حمایت 
کردند و به نوعی چراغ سینماها را روشن 

نگه داشتند.
اگر تا پیش از این از مرگ سینمای ایران 
صحبت می شــد، این صحبت ها در حد 
زنــگ خطری بود که در کمین ســینما 
نشسته بود در حالی که این روزها مرگ 
سینما را می توان به چشم دید و متعجب 
ماند که چرا فیلم های با کیفیت به تعداد 
انگشــتان یک دست هم نمی رسد. با هر 
نگاه و نظــری قطعا نمی تــوان مردم و 
مخاطبان را مقصر این خاموشی دانست 
به این علت کاملا مشخص که اکران های 

نوروزی و تابســتانی و کرونایی سینمای 
ایران چیــزی در چنته نداشــته و گویا 

نخواهد داشت.
نبود تبلیغات، چیدمان بد فیلم ها و گرانی 

بلیت سینما
یکــی از دلایل عمــده فــروش پایین 
اکــران نوروزی، علاوه بــر نبود تبلیغات 
فیلم ها  بد  تلویزیونی، چیدمان  نظام مند 
بود که کارشناســان و مدیران سینمایی 
نسبت به آن هشــدار داده بودند. شکی 
نیست بالارفتن قیمت بلیت ها نیز تاثیر 
مســتقیمی بر فروش فیلم ها ایفا کرد تا 
سینمای ایران روزهای تاریک تری را نیز 
تجربه کند. همین دلایل نیز در شــرایط 
کنونی باعث کم رونقی ســینماها شده و 
بســیاری از مردم عملا سینما را از سبد 

خرید فرهنگی خود حذف کرده اند.
بــه نظــر می رســد تهیه کننــدگان با 
فرمول های تجربه شــده و امتحان پس 
داده همچنــان فیلم ها را تولید می کنند 
تا همین مقدار اندک مخاطبان را حفظ 
کننــد در حالــی که می توان بــا نگاه و 
مدیریت درســت درصد بسیار بالایی را 
هدق قرار داد و پای آن ها را به سینماها 

باز کرد.

سینمای ایران برای ادامه حیات و نیرومند 
شــدن راه های نرفته و زیادی را پیش رو 
دارد که متاســفانه تاکنون از آن استفاده 
بهینه ای نشــده اســت. اصلاح ساختار 
بخش خصوصی و دولتی و تغییر نگرش 
به سینما از جمله مواردی است که باید  
به آن توجه ویژه ای داشت. سینمای ایران 
برای ادامه حیات جدای از تنوع ژانری و 
ساخت فیلم هایی با کیفیت بالا باید برای 
تبلیغات آن فکری اساسی کند تا آرام آرام 

مخاطبان بیشتری را جذب سینما کرد.
ویترین سینماها خالی است

بــا نگاهی کلــی به آثار در حــال اکران 
ســینماها به راحتی می توان اشــکالات 
ســاختاری و ابتدایــی را در فیلمنامه و 
کارگردانی مشــاهده و برشــمرد و این 
پرســش مهــم را مطرح کــرد که مگر 
مهمترین دلیل برای ادامه حیات سینما، 
ویترین آن و فیلم های نمایش داده شده 
نســت و چرا این فیلم ها از ابتدایی ترین 
ملزومات تهی هستند و اساسا چرا باید به 
تماشای این فیلم ها نشست؟ تجربه نشان 
داده مردم به استقبال فیلم های باکیفیت 
و خارج از قواعد مرســوم خواهند رفت و 
رضایت و  تبلیغات دهان به دهان نقشی 

اساسی را ایفا کرده است.
 با توجه به شــرایط جامعه و مشــکلات 
اقتصادی که مردم با آن دست و پنجه نرم 
می کنند قطعا دیدن فیلم های کمدی را 
اولویت است و اکثر کسانی که به سینما 
می رونــد ترجیح می دهند که ســاعات 
حضورشان در سینما را بخندند اما اقبال 
مردم و فروش بالا را نمی توان تنها مربوط 

به فیلم های کمدی دانست.
سینما هنوز برای عده بسیاری تجربه 

خاصی است
امســال فروش فیلم »موقعیت مهدی« 
فراتر از انتظار بود و فروشش از فیلم هایی 
چــون »روز صفــر« و »مــرد بازنــده« 
بهتر بــود. این فیلم کــه از زمان اکران 
در جشــنواره چهلم توانســته بود نظر 
مخاطبان و کارشناسان را جلب کند، در 
اکران عمومی نیز به دلیل کیفیت بالای 
کارگردانی، فیلمنامه منسجم، بازی های 
روان و قابل باور و ... اکران خوبی را تجربه 

کرد.
این مهم نشان می دهد مردم برای فیلم 
خــوب وقت و هزینه صــرف می کنند و 
ســینما هنوز برای عده بسیاری تجربه 

خاصی است که جایگزینی ندارد.
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۶00 میلیارد تومان برای ساخت مدرسه در 
خراسان شمالی هزینه می شود

مدیرکل نوسازی، توســعه و تجهیز مدارس 
خراسان شــمالی گفت: 600 میلیارد تومان 
اعتبار از محل منابع استانی و مشارکت خیران 
برای ساخت مدرسه در استان هزینه می شود.

به گزارش صبح امروز امین فلاح کوشــکی 
اظهارداشــت: این میزان اعتبار برای ساخت 
مدرســه و فضای آموزشــی در طی 2 سال 

هزینه می شود. وی تصریح کرد: در مجموع 300 میلیارد تومان توسط وزارت آموزش 
و پــرورش از محل فروش املاک مازاد، 150 میلیارد تومان توســط نیکوکاران، 100 
میلیارد تومان توسط سازمان برنامه و بودجه کشور و 50 میلیارد تومان از محل منابع 

استانی تامین می شود.
مدیرکل نوسازی، توسعه و تجهیز مدارس خراسان شمالی در ادامه افزود: یکهزار و 600 
مدرسه در قالب هفت هزار و 400 کلاس درس در استان فعال است که از این تعداد؛ 

150 مدرسه نیاز به بازسازی دارد.  
وی تصریح کرد: میانگین تخریب و بازسازی فضاهای آموزشی در کشور 19.5 درصد 
است که در استان 11.2 درصد برآورد می شود و خراسان شمالی در رتبه 10 کشوری 
این شاخص قرار دارد.مدیرکل نوسازی، توسعه و تجهیز مدارس خراسان شمالی افزود: 
همچنین سرانه فضای آموزشی در کشور به ازای هر دانش آموز 5.2 مترمربع است و 

در سطح استان به ازای هر دانش آموز 5.3 مترمربع است.
خراسان شــمالی در بیش از 2 هزار باب آموزشگاه استان زیر نظر 19 هزار نفر معلم 
تحصیــل می کنند که از این تعداد 107 هزار و 100 دانش آموز در مقطع ابتدایی و 
مابقی متوســطه است. در مجموع 48 درصد دانش آموزان استان را دختران تشکیل 

می دهند و 38 درصد دانش آموزان در مناطق روستایی مشغول به تحصیل هستند.

طرح نظارت بر عملکرد نانوایی های خراسان 
شمالی آغاز شد

مدیرکل تعزیرات حکومتی خراسان شمالی 
گفت: طرح ویژه نظارت بر واحدهای صنفی 
نانوایی استان از امروز )29 مردادماه( به مدت 

یکماه آغاز شد.
به گزارش صبح امروز ، سیدجواد سیدالموسوی 
اظهار داشــت: این طرح به منظور بررســی 
تخلفات گرانفروشی، کم فروشی، خرید و عرضه 

خارج از شبکه آرد و نظارت بر دستگاه های کارت خوان نانوایی ها انجام می شود.
وی افزود:  پرونده هایی که در طی این طرح تشکیل خواهد شد در کوتاهترین زمان ممکن 
رســیدگی و متخلفان نیز برابر اختیارات جدیدی که شورای عالی سران قوا به سازمان 

تعزیرات حکومتی محول کرده است به مجازات های سنگینی محکوم خواهند شد.
مدیرکل تعزیرات حکومتی خراسان شمالی افزود: بیشترین تخلفات انجام شده صنف 
نانوایی ها مربوط به گران فروشی و کم فروشی نان است و در مواردی از احکام نصب 
پارچه و تعطیلی واحد صنفی نیز تخلف گزارش شــده است.وی ادامه داد: شهروندان 
شــکایات خود از نانوایی ها را به ســامانه های 124 و تلفن اتاق اصناف 36291719 
اطلاع دهند تا موارد بلافاصله توسط بازرسان بررسی و در صورت وقوع تخلف، پرونده 
تعزیراتی تشکیل و متخلفان اعمال قانون شوند.اجرای طرح مدیریت هوشمند یارانه آرد 
و نان یا به اختصار )مهیا(، با اهداف و انگیزه های حمایتی از مردم و خرج شدن یارانه 
دولت در محل آن، در دستور کار قرار گرفته است و فعالان اقتصادی بر این باورند که 
یارانه آرد و نان یک تفاوت ماهوی با یارانه دیگر کالاهای اساســی و حتی حامل های 
انرژی دارد و آن اینکه وقتی یارانه را به این کالا اختصاص می دهیم، اقشــار محرومتر 
جامعه از آن نفع بیشــتری می برند چون مصرف بیشتری دارند، اما در سایر کالاها و 

حتی حامل های انرژی، افراد پرمصرف، بیشتر افراد متمکن هستند.
 

ویزیت رایگان در 1۴ منطقه محروم مشهد
معاون امداد و درمان بســیج جامعه پزشکی 
خراســان رضوی گفت: هم اکنون پزشــکان 
عمومــی و متخصص جهادی با مدیریت این 
ســازمان در 14 نقطه شهر مشهد به صورت 
مستمر و برنامه ریزی شــده خدمات رایگان 

ارائه می دهند.
علی دوامی در گفــت و گو با ایرنا افزود: این 

پزشکان و کادر درمان در مناطق بلوار حر، شهرک شهید رجایی، خیابان رسالت، قرقی، 
توس، گلشهر، پنجتن، اسماعیل آباد و شهرک طرق مشهد خدمات ارائه می دهند.

وی ادامه داد: با عنایت به فرمایشــات مقــام معظم رهبری در خصوص توجه به رفع 
معضلات محرومان و در راســتای رفع محرومیت زدایی از مناطق حاشیه شهر و کم 
برخوردار ، ســازمان بسیج جامعه پزشکی خراســان رضوی با بهره گیری از ظرفیت 

پزشکان داوطلب جهت کاهش مشکلات درمانی افراد نیازمند اقدام کرده است.
معاون امداد و درمان بسیج جامعه پزشکی خراسان رضوی اظهار داشت: در این راستا 
شبکه ای از افراد جهت شناسایی بیماران نیازمند با همکاری پایگاه های مقاومت بسیج 
مســتقر در مناطق مذکور شکل گرفته است، بدین طریق افراد واجد شرایط دریافت 
خدمات درمان رایگان باید در یکی از گروه های زن سرپرســت خانوار یا بدسرپرست، 
تحت پوشش ســازمان های حمایتی، داشتن بیماری صعب العلاج و داشتن حداقل 

درآمد 700 هزار تومان در ماه به ازای هر نفر باشند.
وی افزود: طبق تفاهمنامه منعقد شده با داروخانه ها به منظور تکمیل فرآیند درمان 
بیماران، داروها با سرنسخه ســازمان بسیج جامعه پزشکی به صورت رایگان تحویل 
بیمار شده و هزینه های آن از محل اعتبارات موقوفه مرحوم عبدالله رضوی و اعتبارات 

قرارگاه شهید برونسی در حوزه بهداشت و درمان با داروخانه ها تسویه می شود.
دوامی گفت: همچنین طبق توافقات انجام شده با برخی از مراکز درمانی، در صورت لزوم 
ارجاع بیماران به ســطح 2 ویزیت تخصصی و خدمات پاراکلینیکی به صورت رایگان و 

سطح 3 از جمله خدمات بستری با تخفیف مددکاری بیمارستان انجام می  شود.

آسفالت طرح هادی ۸ روستای شهرستان 
شیروان آماده بهره برداری است

رییس بنیاد مسکن انقلاب اسلامی شهرستان 
شــیروان در خراسان شمالی گفت: عملیات 
آســفالت طرح هادی هشت روستای بخش 
مرکزی و ســرحد این شهرستان آماده بهره 

برداری در هفته دولت است.
عزیــز ابراهیمی روز شــنبه در گفت و گو با 
خبرنگار ایرنا اظهار داشــت: طرح آســفالت 

روســتاهای حسین آباد، چلو، فجرآباد، هنامه، پیرشــهید، دوین، خانلق و تکمران از 
ابتدای امســال آغاز و اکنون به اتمام رسیده است.وی تصریح کرد: بر این اساس 22 
هزار و 400 مترمربع از معابر این روســتاها آســفالت شــد و 300 خانوار مشتمل بر 
یکهزار و 420 نفر جمعیت از خدمات آن برخوردار شدند.رییس بنیاد مسکن انقلاب 
اسلامی شهرستان شیروان خاطرنشان کرد: در مجموع 32 میلیارد ریال از محل منابع 
اعتبارات تملک دارایی و ملی برای این طرح های نیمه تمام هزینه شد.وی بیان کرد: 
اکنون آسفالت طرح هادی 42 روستا از توابع سه بخش مرکزی، سرحد و قوشخانه این 

شهرستان به اتمام رسیده است و آسفالت 40 روستا نیز در دست اجراست.
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مدیر کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی خراسان رضوی گفت: 
برای چهار هزار و 869 واحد باقیمانده تعاونی های مســکن 
مهر در اســتان پیشنهاد شده است که به طرح نهضت ملی 

مسکن اضافه شده و از این طریق ساخت آنها تکمیل شود.
محمد امین بابایی روز گذشته با بیان این مطلب افزود: این 
واحدهای مسکن مهر بین صفر تا بیش از 90 درصد پیشرفت 

اجرایی دارند و در شهر گلبهار واقع شده اند.
وی خاطر نشان کرد: در حال حاضر 2 هزار و 155 واحد مسکن 
مهر از کل واحدهای تعاونی مسکن باقیمانده، کمتر از 30 درصد 
پیشرفت اجرایی دارند که پیشنهاد شده است با رضایت خود 

متقاضیان به طرح نهضت ملی مسکن تبدیل شوند.
بابایی گفت: بقیه واحدهای مسکن مهر بین 30 تا 90 درصد 
پیشــرفت اجرایی دارند که به این واحدها تسهیلات مکمل 
مســکن در قالب طرح نهضت ملی مسکن  اعطا می شود تا 

تعاونی ها بتوانند ساخت این واحدها را کامل کنند.
مدیر کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی خراسان رضوی گفت: از 
ابتدای امسال تاکنون پیگیریهای زیادی برای تکمیل و تعیین 
تکلیف واحدهای تعاونی مسکن مهر انجام گرفته که در این 
راستا حتی خارج از چارت سازمانی، نمایندگی این اداره کل 
در شهر گلبهار با رویکرد تکمیل واحدهای مسکن مهر ایجاد 
شــد که با اهتمام انجام گرفتــه، 800 واحد در هفته دولت 

امسال آماده بهره برداری شده است.
وی اضافه کرد: مقرر اســت که تبدیــل واحدهای باقیمانده 
مســکن مهر به نهضت ملی مسکن به امضای معاون تعاون 
وزارت کار و مدیر عامل شــرکت مادر تخصصی شــهرهای 
جدید برســد و به استاندار خراسان رضوی ابلاغ شود تا این 
موضوع در شورای مسکن استان به تصویب برسد و مراحل 

اجرایی آن آغاز شود.
به گزارش ایرنا، خراســان رضوی در قالب طرح مسکن مهر 
نسبت به ســاخت 120 هزار و 601 واحد متعهد شده بود 
که از این تعداد 56 هزار و 994 واحد در شهرهای بالای 25 
هزار نفر جمعیت، 43 هزار و 555 واحد در شهرهای جدید 
و 20 هزار و 52 واحد در شــهرهای با جمعیتی کمتر از 25 

هزار نفر قرار دارد.
طرح ســاخت مسکن مهر در سال 1386 در کشور آغاز شد 
که تاکنون ادامه داشته است و پارسال رییس جمهور دستور 
اتمام این طرح را در کل کشــور صادر کرد؛ دولت پیشــین 
»طرح اقدام ملی تولید و عرضه مســکن« را در سال 1397 
رونمایی کرد که پیرو آن وزارت راه و شهرســازی شــهریور 
سال 98 ثبت نام از متقاضیان را در کرمان به عنوان نخستین 
اســتان آغاز کرد که این طرح در دولت ســیزدهم با عنوان 

نهضت ملی جهش تولید و عرضه مسکن ادامه یافته است.

یک پیشنهاد برای تکمیل 4۸6۹ واحد باقیمانده مسکن مهر در خراسان رضوی

نیاز اصلی قطب تولید آبزیان در خراسان رضوی

جای خالی زنجیره فرآوری
مدیر جهاد کشــاورزی ســبزوار 
گفت: این شهرســتان علیرغم 
تولید سالانه بیش از 3 هزار تن 
انواع ماهی و داشتن رتبه نخست 
خراسان رضوی، از وجود زنجیره 
ارزش و مراکــز تکثیــر و فرآوری 
آبزیان بی بهره است، که این نقیصه 

باید برطرف شود.
به گــزارش صبج امروز، علی اصغر 
امانیان روز گذشــته در نخستین 
نشســت پیگیری تاسیس شرکت 
تعاونی کشــاورزی آبزی پروری ماهیــان خاویاری 
سبزوار، اظهار داشت: آبزی پروری در سبزوار فعالیتی 
جدید و مربوط به 2 دهه اخیر است که بهره مندی 
از ظرفیت ها و پتانســیل موجود در این حوزه، بستر 
مناسبی برای اشــتغال و افزایش درآمد روستاییان 
فراهم کرده و بر رشــد و توسعه بخش کشاورزی نیز 

تاثیر بسزایی خواهد گذاشت.
وی افزود: ایجاد مــزارع پرورش ماهیان خاویاری به 
عنوان ارزشمندترین گونه پرورشی و تولید گوشت و 
استحصال خاویار در سبزوار، مورد استقبال واقع شده 

و بازخورد بســیار مناسبی بین مردم و فعالان بخش 
کشاورزی داشته است و با وجود افزایش سطح توقع 
مسوولان مبنی بر توسعه این فعالیت در شهرستان، 
متاسفانه ساختاری متناسب برای این منظور از جمله 
در زمینه تکمیــل زنجیــره ارزش و مراکز تکثیر و 

فرآوری آبزیان در منطقه شکل نگرفته است.
وی با اشاره به برگزاری نشست هایی در اداره شیلات 
شهرســتان در سال گذشته گفت: متاسفانه اقدامات 
اولیه صورت گرفته برای رفع این کمبود و تشــکیل 
تعاونی به نتیجه نرســید و کار به دلیل مشــکلات 
مختلــف از جمله امور مربوط به اجرای طرح پایلوت 
ماهیان خاویاری کال شــور ســبزوار و ناهماهنگی 

تولیدکنندگان ابتر ماند. 
امانیان اضافه کرد: تامین نهاده های مورد نیاز آبزی 
پروران، پیگیری تخصیص تسهیلات بانکی کم بهره، 
برنامــه ریزی برای ارتقای کمیــت و کیفیت آبزیان 
تولیدی، صادرات و دستیابی به بازارهای بین المللی 
و جذب مشــتریان خارجی، شــرکت در نمایشگاه 
های اســتانی، منطقه ای و ملی و همچنین معرفی 
بهتر محصول تولیدی به مصرف کنندگان از اهداف 

تشکیل این تعاونی خواهد بود.

مدیر جهاد کشــاورزی سبزوار با اشــاره به سرانه 
پایین مصرف آبزیان در مقایســه با متوسط جهانی، 
بر ایجاد ماهی سراها، رستوران های دریایی و مراکز 
گردشــگری با محوریت ترویج و توســعه فرهنگ 
مصرف محصولات آبزی تاکیــد و اظهار امیدواری 
کرد که با همکاری نهادهایی چون میراث فرهنگی، 
صنایع دستی و گردشگری و همراهی آبزی پروران، 
شــاهد تحولی در این بخش باشــیم و این نواقص 

مرتفع شود.
رییس اداره تعاون روســتایی ســبزوار نیز گفت: ما 
تا سال 96 یک تشــکل کلی در زمینه های تکثیر، 
پرورش و صادرات آبزیان داشتیم که تمام زیربخش ها 
را شامل می شد اما با توجه به کثرت وظایف در حوزه 
آبزی پروری، پیشنهاد شد که تشکل ها با توجه به نوع 
فعالیت از هم تفکیک شــوند که در این راستا لزوم 
ایجاد تشکل در بخش تولید ماهیان خاویاری و زینتی 

هم به شدت احساس می شود.
امرالله شمس با بیان اینکه وجود یک تشکل  قوی  می 
تواند زمینه را برای واگذاری بخشی از وظایف دولت 
به آن فراهم ســاخته و افزایش تولید و بهره وری در 
بخش آبزی پروری را ســبب شود، افزود: با توجه به 

برخی مشکلات ناشی از وجود تشکل های ضعیف و 
غیرفعال موجود، از پرورش دهندگان ماهیان

خاویاری انتظار داریم تشکلی قدرتمند با ساختاری 
منسجم را برای خود به وجود آورند تا سازمان متبوع 
بتواند از قابلیت و امکانات آن در مسیر تقویت تولید 

بهره ببرد.
در این نشســت کــه با حضور هفت تــن از پرورش 
دهندگان عمده ماهیان خاویاری در حوزه شهرستان 
های غربی خراســان رضوی برگزار شــد، برخی از 
تولیدکننــدگان نیز دیدگاه ها و نظــرات خود را در 
زمینه لزوم ایجاد شــرکت تعاونی و دیگر مسائل این 

حوزه ابراز کردند.
شهرستان ســبزوار دارای پنج مرکز تولید و پرورش 
ماهیان خاویاری اســت که ســالانه 110 تن ماهی 
شــامل سه گونه فیل ماهی، سیبری و ازون برون در 

آنها تولید می شود.
طرح پایلوت مجتمع پــرورش ماهیان خاویاری نیز 
با ظرفیت 60 تن گوشــت و 5/1 تن خاویار در این 
شهرستان در دست ســاخت است که برای تکمیل 
آن بیش از 300 میلیارد ریال تسهیلات مصوب شده 

است.

آمادگی شهرداری مشهد برای صدور خدمات فنی و شهرسازی به کربلا
شهردار مشــهد گفت: برای صدور خدمات 
فنی و شهرسازی شهرداری مشهد به کربلا 

آمادگی داریم.
»سید عبدالله ارجائی« در دیدار با استاندار، 
شــهردار و جمعی از معاونین شــهرداری 
کربلا، اظهــار کرد: مشــهد و کربلا نقاط 
مشــابه بســیار زیادی دارند و اصلی ترین 
آن دفن فرزندان رسول الله در این دو شهر 
اســت که باعث دلباختگی شیعیان به این 

شهرها شده است.
وی ادامه داد: مشهد حدود 3.5 میلیون نفر 
جمعیت دارد و در حدود 10 برابر این رقم، 
سالیانه به مشهد مشرف می شوند. 10 درصد 
از زائران ما خارجی و بیش از 70 درصد آنان 
عراقی هستند اما امکانات زیرساختی مشهد 
برای پذیرایی از زائرین فوق العاده است زیرا 
فرودگاه بین المللی مشــهد، شبکه ریلی و 
پایانه اتوبوســرانی با ظرفیت روزانه دو هزار 

اتوبوس توانسته نیاز زائران را برآورده کند.
شهردار مشهد افزود: این شهر دارای هشت 
مبادی ورودی اســت که بیش از 30 درصد 
سفرها از طریق هوایی و قطار انجام می شود 
و 52 درصد اماکن اقامتی ایران نیز در مشهد 
متمرکز شــده است. مردم مشهد خودشان 
را خــادم زائرین علی بن موســی الرضا)ع( 

می دانند.

ارجائی بیان کرد: در دو بازه زمانی شهادت 
حضرت علی بن موســی الرضا)ع( و در عید 
نوروز، مشــهد معادل جمعیت آن پذیرای 

زائران است.
وی عنوان کرد: امام هشتم در شهرداری 30 
هزار خادم دارد، مشــهد دارای 13 منطقه، 
22 ســازمان، 24 اداره کل و 7 معاونــت 
است که همگی خادمین زائران امام هشتم 

هستند.
شــهردار مشــهد ضمن اشــاره به سفر 
روزانــه و درون شــهری 1,5 میلیون نفر 
از طریق اتوبوس، تاکســی و مترو، درباره 
دیگر خدمات شــهرداری گفت: روزانه دو 
هزار تن زباله جمع آوری می شــود که در 
ایام خاص این رقم به دو برابر می رســد، 
تفکیک زباله از مبدا، تبدیل زباله به کود، 
اطفــا حریق و تدفین اموات نیز از وظایف 

شهرداری است.
ارجائی اضافه کرد: ما در مشــهد بیش از 
680 پارک داریم، در سهمیه فضای سبز 
نســبت به جمعیت نیز جز رتبه های اول 
هستیم،شــهرداری مشهد هوشمندسازی 
را بسیار جدی پیگیری می کند و تاکنون 
بیش از 100 فرایند خدمت هوشمندسازی 

شده و در اختیار مردم قرار گرفته است.
وی اظهار کرد: در کنار خرده فروشــانی که 

بازار شهر را تامین می کنند، شهرداری نیز 
تامین بخشی از ارزاق مردم را در روز و شب 
بر عهده دارد. از ســویی دیگر امور فرهنگی 

نیز با پشتوانه شهرداری انجام می شود.
شهردار مشهد ادامه داد: ما آمادگی همکاری 
مشــترک در تمامی عرصه هــا به ویژه در 
صــادرات فنی و حــوزه شهرســازی را با 
شهرداری و اســتانداری کربلا داریم و برای 
برقراری این رابطه مدیر خاصی وجود دارد. 
تمامی این اقدامــات و ارتباطات خارجی از 
طریــق حوزه بین الملل و حــوزه اقتصادی 

ساماندهی می شود.
ارجائی افزود: با توجه به علاقه مردم مشهد 
برای سفر به کربلا، آمادگی داریم سفرهای 
مبــدا تا مبــدا را برنامه ریــزی کنیم و اگر 
شــرکت های عراقی تمایل داشــته باشند، 
می توانیم ارتباط آنها را برای تبادل مســافر 
از فرودگاه تا فرودگاه با شــرکت های ایرانی 
برقرار کنیم زیرا مشهدی ها بسیار علاقه مند 
هستند به صورت سالیانه به کربلا سفر کنند.

وی بیان کرد: امیدواریم اولین سفر خارجی 
که در فرودگاه جدید کربلا می نشــیند، از 

مشهد باشد.
شــهردار مشــهد در پاســخ به درخواست 
اســتاندار کربلا برای تشکیل کمیته تبادل 
تجارب از مشهد به کربلا گفت: آقای بعقوبی 
به عنوان نماینــده تام الاختیار بنده در این 
کمیته حضور پیدا خواهد کرد و هر توافقی 

که صورت بگیرد مورد تایید من است.
استاندار کربلا گفت: در کشور از نظر نظافت 
مقام اول را کسب کرده ایم اما در این راستا 
به انتقال تجربیات شــما چشم دوخته ایم و 
پیشــنهاد می کنم کمیته مشترکی بین دو 
شــهرداری تشــکیل و صحبت ها به عمل 

تبدیل شود.
»صیف جاسم الخطابی« فزود: شهر مشهد 
و کربلا ویژگی های مشترکی از جمله وجود 
بارگاه مطهــر امامان معصــوم دارند و این 
افتخاری است برای ما که در مشهد و کربلا 

خدمت گذار زائران باشیم.
اســتاندار کربلا با بیان اینکه از تمام جهان 
به ویژه ایران زائرانی بــرای زیارت به کربلا 
می آیند، تصریــح کرد: جمعیتــی که در 
استان زندگی می کنند سه میلیون نفر است 
درحالی که ســالانه بالغ بر 50 میلیون نفر 
به کربلا مشرف می شوند و ممکن است در 
زیارت اربعین این رقم به بیش از 20 میلیون 

نفر برسد.
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 درگیری فیزیکی شدید جودوکاران ایران 
در قونیه!

برخی جودوکاران ایران در رســتوران دهکده 
بازی های کشــورهای اســلامی در قونیه با 

یکدیگر درگیر شدند.
به گزارش ایسنا، تیم های ملی جودوی ایران 
با 14 جودوکار 18 مــرداد عازم قونیه محل 
برگزاری بازی های کشورهای اسلامی شد اما 
در پایان تمامی نماینــدگان جودوی ایران از 

دور رقابت ها حذف شدند.
هر چند جودوکاران ایران پس از 3 سال دوری از میادین به دلیل تعلیق جودوی ایران، 
عازم این مسابقات شدند اما نتایج ضعیف تیم ملی، عذرخواهی رییس فدراسیون را نیز 

به دنبال داشت. 
جدای از مباحث فنی، حاشیه های حضور  تیم ملی جودو در این مسابقات و در شهر 

قونیه نیز خبرساز شده است. 
بر اســاس این گزارش، متاســفانه برخی جودوکاران تیم ملی ایران با ایجاد درگیری 

فیزیکی در سالن غذاخوری محل بازی ها، حاشیه ساخته اند. 
بر اساس اعلام منابع خبری متعدد حاضر در دهکده رقابت ها، برخی از جودوکاران ایران 
در محل سالن غذاخوری دهکده بازی ها با یکدیگر درگیری فیزیکی شدید پیدا کرده اند. 
موضوع از این قرار بوده است که ظاهرا دو جودوکار تیم ملی ابتدا با یکدیگر مشاجره 
لفظی می کنند و در ادامه درگیری فیزیکی میان آن ها به جایی می رسد که در حضور 

ورزشکاران خارجی، با صندلی و دیگر وسایل سالن غذاخوری به جان هم می افتند.
شدت درگیری تا جایی بود که افراد حاضر در این درگیری دچار جراحت می شوند و 
یکی از ملی پوشــان نیز از ناحیه دست دچار پارگی می شود که توسط  پزشک کاروان 

چند بخیه می خورد.
هم چنین در هنگام پرواز تیم ملی جودو به قونیه نیز مشاجره لفظی میان برخی از آن ها 
با ماموران فرودگاه امام خمینی)ره( رخ می دهد که در نهایت با وساطت سایر اعضای 

کاروان موضوع ختم به خیر می شود.

با یک ورزشکار نمی توانیم تیم ملی تشکیل 
دهیم

رییس فدراسیون نجات غریق و غواصی گفت: 
مگر می شود بدون تشــکیل تیم ملی و تنها 
برای یک ورزشکار جهت شرکت در مسابقات 
برون مرزی درخواســت مجوز شورای برون 

مرزی کرد.
مهدی حیدری در گفت وگو با ایســنا، اظهار 
کــرد: تیم ملی نجــات غریــق در قالب 10 

ورزشــکار )6 مرد و 4 زن( شــهریورماه برای شــرکت در قهرمانی جهان عازم ایتالیا 
می شود، برای آماده سازی این تیم 7 مرحله اردو پیش بینی شده بود که در حال حاضر 
ورزشکاران در شرایط بسیار خوبی بسر می برند، امید داریم بعد از چند سال دوری از 

مسابقات بهترین نتیجه را در ایتالیا کسب کنیم.
وی همچنین درباره وضعیت تیم غواصی برای شــرکت در مسابقات قهرمانی جهان 
ترکیه، گفت: این مسابقات 18 مهر در ترکیه برگزار می شود که هنوز اعزام تیم غواصی 
به این رقابتها مشخص نیســت و منتظر مجوز شورای برون مرزی هستیم تا ببینیم 

شرایط اعزام فراهم می شود یا خیر؟
رییس فدراســیون نجات غریق و غواصی در خصوص وضعیت رشته فین سوییمینگ 
در کشور و این که امکان اعزام تیم به مسابقات برون مرزی وجود دارد یا خیر؟ تصریح 
کرد: برای فعالیت در این رشته ابتدا باید مربی تربیت و سپس شروع به استعدادیابی و 
تشکیل تیم ملی فین سوییمینگ کنیم، بنابراین اولین کارگاه آموزشی تربیت مربی با 
حضور یکی از مدرسان ارشد فدراسیون جهانی مهرماه در ایران برگزار می شود و بعد از 
آموزش مربیان در گام بعدی تلاش خواهیم کرد با شناسایی نخبه ها از بین قهرمانان 

شنا و نجات غریق، کم کم تیم ملی این رشته را تشکیل دهیم.
حیدری در خصوص ادعای یکی از ورزشکاران فین سوییمینگ مبنی بر  عدم همکاری 
فدراسیون برای گرفتن مجوز شورای برون مرزی جهت شرکت در مسابقات قهرمانی 
جهان تایلند، اظهار کرد: فدراسیون با مجوز شورای برون مرزی تنها امکان اعزام تیم به 
مسابقات برون مرزی دارد، این طور نیست که هر کسی به اسم تیم ملی چون علاقمند 
به این رشــته است درخواســت مجوز کند و ما به او برای شرکت در مسابقات بدون 
داشتن مربی و تعهد به مسابقات مجوز بدهیم، البته در جهت حمایت از این ورزشکار 
سعی کردیم برای پیگیری تمریناتش در استخر آزادی و انجام کار بدنسازی در آکادمی 

ملی المپیک هماهنگی لازم را انجام دهیم و حمایت های لازم را از او داشته باشیم.

صعود والیبالیست های نوجوان به نیمه نهایی 
تیم والیبــال نوجوانان ایران با پیروزی مقابل 
تایلند به مرحله نیمه نهایی مسابقات قهرمانی 

آسیا صعود کرد.  
به گزارش ایسنا تیم ملی والیبال نوجوانان پسر 
ایران در مرحله یک چهــارم نهایی قهرمانی 
آسیا از ساعت 17 به مصاف تایلند رفت و به 
پیروزی رسید و به نیمه نهایی مسابقات صعود 

کرد.ملی پوشان ایران حریف خود را سه بر یک )24 بر 26، 25 بر 13، 25 بر 19، 25 
بر 15( شکســت دادند.تیم ایران در مرحله نیمه نهایی یک شنبه، 30 مرداد به مصاف 
هنــد می رود.  ایران در دور گروهی این مســابقات هم مقابل تیم های چین کویت و 
چین تایپه به برتری رسیده بود.  در پایان مرحله یک چهارم نهایی تیم های ایران، هند، 
کره جنوبی و ژاپن به نیمه نهایی صعود کردند و جواز حضور در قهرمانی زیر 19 سال 

جهان 2023 را به دست آوردند.  

می توانیم قهرمان بسکتبال آسیا شویم
فوروارد تیم ملی بسکتبال جوانان معتقد است 
که ایران می تواند رتبه نخست را در مسابقات 

قهرمانی آسیا 2022 کسب کند.
به گزارش ایسنا، رقابت های بسکتبال قهرمانی 
جوانان آســیا 2022، از فردا)یک شنبه( 30 
مرداد 1401 به میزبانی تهران آغاز می شــود 
که در همین راستا فدراسیون جهانی بسکتبال 

)FIBA(، گفت وگویی را با صارم جعفری، ستاره تیم ایران انجام داده است.
فیبا با اشاره به این که صارم جعفری در سن 11 سالگی قهرمانی تیم زیر 18 سال ایران 
در مسابقات سال 2016 را دیده است نوشت: صارم که با قهرمانی ایران در سال 2016 
به بسکتبال علاقمند شد، درباره آن مسابقات و نحوه ورودش به بسکتبال می گوید: »در 
آن سال برای بازی فینال میان تیم های ایران و ژاپن به استادیوم آمدم. واقعاً عاشق جو 
سالن و مردمی شدم که با عشق تیم ملی کشورشان را تشویق می کردند. از آن زمان 
عاشق این رشته شدم.«فوروارد 2 متر و 3 سانتی متری تیم ملی ایران که در مسابقات 
نوجوانان آسیا 2022 در قطر عنوان هشتمی را با ایران به دست آورد، اکنون به دنبال 
کسب بهترین نتیجه با تیم جوانان ایران است.جعفری که میانگین کسب 13.8 امتیاز 
و 9.2 ریباند در هر بازی را برای تیم زیر 16 ســال ایران به ثبت رســاند،  اظهار کرد: 
»ما با تیم زیر 16 سال نتوانستیم به جام جهانی برسیم و حالا تلاش می کنیم در تیم 
جوانان این کار را تمام کنیم. ما تیم خوبی داریم و فکر می کنم یکی از شــانس های 

قهرمانی هستیم.«

پولادگر: اگر انتخابات کمیته به موقع برگزار می شد، مشکلی وجود نداشت 

چرا باید برای رد صلاحیت تاج تلاش کنیم؟
معــاون وزیــر ورزش و جوانــان گفت: در 
جایگاهی که هستم تمام تلاشم را می کنم 
انتخابات کمیته ملی المپیک در موعد مقرر 

برگزار شود.
به گــزارش خبرنگار ورزشــی خبرگزاری 
فارس، ســید محمد پولادگر در حاشــیه 
مجمع فدراسیون تنیس روی میز در مورد 
اینکه سه نفر از اعضای مجمع کمیته حکم 
بازنشستگی گرفته اند، اظهار داشت: از این 
موضع بی اطلاع هســتم و اداره کل منابع 
استانی این کار را کرده و تا زمانی که حکم 
قطعی شان صادر نشده باشد، مانعی ندارند.

وی در مــورد اینکه محمــد علیپور رئیس 
فدراسیون انجمن های ورزشی بازگشت به 
کار گرفته اســت، گفت: چون در حوزه من 
نبوده است، از این موضوع بی اطلاعم. فقط 
ایــن را بگویم که در جایگاهی که هســتم 
تمام تلاشم را می کنم که انتخابات کمیته 
در موعد مقرر برگزار شود. همه می دانیم که 
برگزاری انتخابات نشانه دموکراسی و نشانه 
این است که در کشوری که انتخابات برگزار 
می شود همه چیز ســرجای خودش است. 
برگزار نشدن آن خیلی برای ما تبعات دارد 
و همــه باید کمک کنند انتخابات در موقع 

تعیین شده برگزار شود.
پولادگر در مورد اینکه ظاهرا قرار اســت در 
بدمینتون برای پوریا حکم سرپرستی بزنید 
و با این شرایط وجاهت مجمع کمیته از بین 
می رود، گفت: بله درســت است باید تعداد 
فدراسیون های المپیکی در مجمع بیشتر از 
غیر المپیکی ها باشــد. دو بحث وجود دارد، 
یک اینکه مجمع با دو ســوم اعضا می تواند 
برگزار شــود و بحــث دیگــر روی اعتبار 
مجمع است که بیشتر به خاطر المپیکی ها 
اســت. بدمینتون هم دوره اش تمام شده و 

سرپرست را تعیین می کنیم.
معاون وزیر ورزش در مورد اینکه انتخابات 
سوارکاری به کجا رسید، عنوان کرد: امروز 
جلسه ای اســت و امیدواریم تعیین تکلیف 

شود. 
وی در خصــوص انتخابات شمشــیربازی 
و اینکه گفته می شــود منتظر فدراســیون 
جهانی هستید، عنوان کرد: خیر ما منتظر 

کسی نیستیم و انتخابات برگزار می شود.
پولادگر در مورد اینکه یک رئیس فدراسیون 
نمی تواند بیش از ســه دوره رئیس باشــد، 
گفت: بله این قانون اســت و ما درخواست 
داریم که در اساسنامه اصلاح کنیم. باقرازده 
هم به دلیل اینکه سه دور رئیس بوده و چون 
نمی تواند دوره بعدی رئیس شود، به همین 

دلیل اجازه دادیم، سرپرست شود.
معاون وزیــر ورزش در خصوص انتخابات 
ژیمناســتیک عنــوان کــرد: متاســفانه 
کارشــکنی هایی صورت گرفتــه و پیگیر 
هستیم. فکر می کنم فردا زمان آغاز ثبت نام 

از نامزدها را اعلام می کنیم.
وی در پاسخ به این سوال که آیا درست است 
که ایمیل فدراســیون در اختیار مسئولان 
سابق است و مســئولان فعلی  نمی توانند 
با فدراســیون جهانی ارتباط بگیرند، گفت: 
بلــه این صحت دارد و ما از طریق نهادهای 
نظارتی این موضــوع را پیگیری می کنیم. 

دنبال این بودیم که ایمیــل را بگیریم، اما 
متاسفانه هیچ گونه همکاری نکردند.

پولادگر در مورد موضع وزارت ورزش برای 
انتخابات فوتبــال و اینکه برای عدم حضور 
تاج در انتخابات وزارت کاری می کند یا خیر، 
تاکید کرد: نمی دانم چرا وزارت ورزش باید 
برای عــدم تایید صلاحیت تاج تلاش کند. 
نهادهای نظارتی و قضایی داریم و اگر کسی 
جرمی مرتکب شده باشــد آنها باید حکم 
دهند. وزارت ورزش در جایگاه صدور حکم 
نیســت. اصلا ما در مورد فوتبال تایید یا رد 
صلاحیت نمی کنیم و خودشــان کمیته ای 

دارنــد و آنجا کارشــان را می کنند. وزارت 
ورزش هیچ گونه دخالتی در این مورد ندارد.

وی در مــورد عملکــرد فدراســیون ها در 
بازی های کشورهای اسلامی و نتیجه ضعیف 
دوومیدانی گفــت: دو روز اســت بازی ها 
تمام شــده و ما از امروز به بررسی عملکرد 
فدراســیون ها خواهیم پرداخت. اگر نیاز به 

اصلاحی باشد، ورود خواهیم کرد.
معاون توســعه ورزش حرفه ای و قهرمانی 
وزارت ورزش در پاســخ به این ســوال که 
آیا فکر نمی کنید اگر به هر دلیلی انتخابات 
کمیته برگزارنشــود، وزارت مقصر شناخته 
می شود، گفت: این نهایت کم لطفی است و 
می دانم برخی ها به این روال عمل می کنند. 
اگر انتخابات در موعد مقرر  برگزار می شد، 
هیچ مشــکلی وجود نداشــت. آن زمان دو 
یا سه فدراســیون بدون رئیس داشتیم که 
نمی توانستند رای دهند، اما الان بیشتر شده 

است.
وی در مورد اینکــه منظورتان از این افراد، 
صالحی امیری اســت، گفت: منظورم فرد 
خاصی نیســت، بلکه هرکســی که توپ را 
به زمیــن وزارت ورزش بیندازد، کم لطفی 
می کنــد، چــون در همان دی ماه ســال 
گذشته که دوره تمام شده بود، می توانستیم 

انتخابات را برگزار کنیم.

راز نامه های مشکوک فیفا و AFC به فدراسیون فوتبال؛

 چرا همیشه پای یک نفر در میان است؟
نامه مشترک فیفا و AFC به فدراسیون 
فوتبال ایران بار دیگر شــائبه ها را درباره 
ارتباط خاص برخی افــراد و جریان ها با 

نهادهای بین المللی تقویت کرد.
به گزارش خبرگزاری تسنیم، درست چهار 
سال بعد از تهدید بی سابقه کنفدراسیون 
فوتبال آسیا در ماجرای منع به کارگیری 
بازنشســتگان ـ همــان زمانی که بحث 
بازنشستگی مهدی تاج مطرح شده بود ـ 
این بار در آســتانه انتخابات فدراسیون و 
در حالــی که یک طرف ماجرا باز هم تاج 
قرار دارد، فیفا و AFC نامه  ای تهدیدآمیز 
ارســال کــرده  خواســتار توضیحــات 

فدراسیون فوتبال درباره اتفاقات رخ داده و 
اظهارنظرهای صورت گرفته، شدند.

مهم ترین ســؤال و ابهام این اســت؛ چرا 
هر زمان درباره تاج مشــکل یا موضوعی 
پیش می آید فیفا و کنفدراسیون فوتبال 
آسیا نامه تهدیدآمیز می نویسند؟ آیا برای 
این دو نهاد که مرتب اخبار رســانه ها و 
اظهارنظر مســئولان را پیگیری می کنند 
این سؤال پیش نیامده است که؛ ماجرای 
»پرونده باز« و »پرونده ای که حکم بدوی 
آن صادر شــده اســت« و »پرونده ای که 
اخیراً از سوی مجلس به قوه قضاییه ارسال 

شده است«، چه بوده است؟

فدراسیون جهانی فوتبال در دستورالعمل 
بررســی صلاحیت افراد برای شرکت در 
انتخابــات و در موضوع تعیین صلاحیت 
نامزدهــای ریاســت به صراحــت تأکید 
می کنــد، افرادی کــه دارای پرونده های 
قضایی در جریان هستند و به طور رسمی 
متهم شــده اند یا اقدامات قضایی موقت 
علیه آنها آغاز شــده است، دارای شرایط 
لازم بــرای تأیید صلاحیــت و حضور در 

انتخابات نیستند.
در بنــد 2 ردیــف صلاحیت هــای این 
دستورالعمل آمده است: »هنگامی که یک 
نامزد به طور رسمی متهم شود یا اقداماتی 

قضایی موقت در ارتباط با او انجام شــد، 
انتخابات تصمیم می گیرد، حتی  کمیته 
اگر رأی نهایی هم صادر نشــده باشــد، 
صلاحیت نامزد مذکور را رد کند.«، حال 
ســؤال این است؛ چرا فیفا به این موضوع 
کاری نداشــته و در این باره از فدراسیون 

ایران پرسشی مطرح نکرده است؟
اگرچــه در عصــر ارتباطــات خبرها و 
اظهارنظرها در کســری از ثانیه به تمام 
دنیا مخابره می شود اما سؤال این است؛ 
چرا این اتفاق فقــط در برخی خبرها و 
برای برخی افراد اتفاق می افتد؟ ســؤال 
دیگر این کــه؛ برخی افــراد که مدعی 

هستند جلوی تعلیق فوتبال ایران را در 
گذشته گرفته اند، نمی توانند در قبال این 
نامه ها نیز چنیــن اقدامی انجام دهند؟ 
قطعاً برای کســی کــه می تواند جلوی 
تعلیق را بگیــرد، جلوگیری از تکرار این 
نامه ها و تهدید هــا به اندازه خوردن یک 

لیوان آب، ساده است.
فدراسیون فوتبال ایران اعلام کرده است 
که پاســخ خود را در مهلت تعیین شده 
تا امروز )شنبه( به فیفا و AFC خواهد 
نامه ای که به جــای دبیرکل  فرســتاد، 
کنفدراســیون فوتبال آسیا، امضای یک 

ایرانی پای آن دیده می شود!

انتشار جزئیات اختلاف باشگاه پرسپولیس با کارگزارش 

طرح ادعایی عجیب و طلبکاری هر 2 طرف!
اختلاف باشگاه پرســپولیس با کارگزار فصل گذشته 
خود در حالی وارد فاز جدید شــده است که شرکت 
طرف قرارداد با پرســپولیس ادعــای جالبی در این 

خصوص دارد.
به گزارش خبرنگار ورزشی خبرگزاری تسنیم، باشگاه 
پرســپولیس پس از یک بــازی وقفه، بــار دیگر در 
دیدار روز گذشــته مقابل فولاد خوزستان از تبلیغات 
روی پیراهن اســتفاده کرد و بنا بر گفته رضا درویش 
مدیرعامل این باشــگاه تبلیغات محیطی نیز به دلیل 
اختلافات پیش آمده با کارگزار به سازمان لیگ تحویل 
داده شــده است.پرسپولیســی ها که طی هفته های 
گذشته مذاکراتی را با کارگزار فصل گذشته این باشگاه 
برای تعیین تکلیف وضعیت قرارداد خود انجام داده اند، 
هنوز بــه توافقی برای اقاله )پایان همکاری( دســت 
نیافته اند و به همین دلیل فعلًا مذاکرات دو طرف در 

این زمینه ادامه خواهد داشت.
باشگاه پرسپولیس در زمان سرپرستی مجید صدری 
قرارداد ســه ساله ای را با کارگزار خود به امضا رسانده 
و قرار بود ســالانه مبلغ 330 میلیــارد تومان )بدون 
احتساب مبلغ حق پخش تلویزیونی( از این راه درآمد 
داشته باشد که از این میزان تنها 130 میلیارد تومان 
از درآمدهای پرسپولیس در فصل گذشته تحقق یافته 
و مابقی مبلغ به محل اختلاف سرخپوشان با کارگزار 

تبدیل شده است.

پس از اختلاف باشــگاه پرســپولیس و کارگزار، رضا 
درویش مدیرعامل این باشــگاه در نامه ای که حدود 
50 روز پیش به شرکت کارگزار ارسال کرده، خواستار 
توقف اقدامات این کارگزار تا تعیین تکلیف اختلافات 
مالی شده اســت و به همین دلیل نیز تبلیغات روی 
پیراهن سرخپوشان در فصل بیســت و دوم با قرارداد 

مستقیم باشگاه با یک اپراتور بسته شده است.
ظاهراً قرارداد سرخپوشان با کارگزار در فصل گذشته 

دارای مبلغ کف درآمد و همچنین جدول زمان بندی 
پرداخت نبوده است و به همین دلیل پرسپولیسی ها 
در مذاکره جدید خود با این شــرکت خواستار اضافه 
شدن این موارد به قرارداد شده اند که با مخالفت طرف 
مقابل مواجه شده است. نکته جالب اما درباره همکاری 
سرخپوشان با کارگزار اختلاف عجیب آنها در نوع مفاد 

قرارداد است.
کارگزار باشــگاه پرسپولیس مدعی است هیچ مبلغی 

به عنــوان کف قرارداد و یا تضمین بــرای درآمدزایی 
سرخپوشــان وجود ندارد و تنها توافق حاصل شده با 
طرف پرسپولیس این بوده است که »کارگزار مسئول 
تهیه اسپانســر برای پرسپولیس خواهد بود و در ازای 
این کار 15 درصد از قراردادهای منعقد شــده به این 
شرکت اختصاص خواهد یافت«. موضوعی که شرکت 
کارگزار پرسپولیس مدعی است در قرارداد منعقد شده 
با مجید صدری نیز به آن اشاره شده است و به همین 
دلیل مبلغ کف قــرارداد یا تاریخ پرداختی در قرارداد 

وجود ندارد.
بر همین اساس کارگزار باشگاه پرسپولیس همچنین 
مدعی اســت فصل گذشته مبلغ 130 میلیارد تومان 
برای سرخپوشــان درآمدزایی داشــته که این مبلغ 
مستقیماً به حساب این باشگاه واریز شده است و حالاً 
سرخپوشان باید 15 درصد مبلغ ذکر شده را به حساب 
این شــرکت واریــز کنند. این ادعــا در حالی مطرح 
می شــود که پرسپولیســی ها معتقدند شرکت طرف 

قرارداد آنها نتوانسته به کف تعهدات خود عمل کند.
با این شرایط؛ اختلاف طرفین با شروع فصل جدید و 
عقد قرارداد اسپانسری مستقیم باشگاه پرسپولیس با 
یک اپراتور وارد فاز جدیدی شده است و باید دید در 
نهایت چه سرنوشــتی در انتظار آنها خواهد بود و آیا 
شــکایت به ارکان قضایی خواهد کشید، یا دو طرف 

برای اقاله قرارداد به توافق خواهند رسید.



۸
یک شنبه 30 مرداد 1401/   سال سوم  /   شماره 1280

Vol.3.No.1280/ August .21.2022

www.sobhe-emrooz.ir

sobhe.emrooz.news@gmail.com روز
ی ام

حوال
در

روابط عمومی وامور مشترکین:  09152560091
سازمان آگهی ها:  051-38929823

آدرس: بولوار دانش آموز -  دانش آموز30-پلاک 4   
   تلفن:38929824- 38929825                                                                                                           

نمابر:  38923452 - 051 سامانه پیام کوتاه: 100080888
دفتر خراسان شمالی: 05832259018

مطالب درج شده در روزنامه الزاما به معنای تایید محتوای آن نمی باشد.

روزنامه صبح امروز پذیرای مطالب و مقالات شما مخاطبان ارجمند می باشد.

SOBH_EMROOZ

SOBH_EMROOZ

درگاه پرداخت امن

روزنـامه اقتصادی، سیاسی و فرهنگی 
خراسان رضوی و شمالی

صاحب امتیاز و مدیر مسئول :
حسین رفیعی

رئیس سازمان فضایی با مهر مطرح کرد؛
جزئیات همکاری با روسیه در زمینه اعزام فضانورد

رییس ســازمان فضایی ایران گفت: برنامه ما برای ارســال 
انسان به فضا طی یک برنامه 10 ساله در حوزه زیست فضا 

در دستور کار قرار دارد.
حسن ســالاریه در گفتگو با خبرنگار مهر، در پاسخ به این 
سوال که سازمان فضایی در دوره قبل از همکاری با روسیه 
بــرای اعزام فضانورد ایرانی به فضا هم خبر داده بود آیا این 
برنامه در این دوره هم در دستور کار است، اظهار کرد: برنامه 
مفصلی را سازمان فضایی در حوزه زیست فضایی در دستور 
کار دارد که از برنامه علمی امکان ســنجی زیســت فضا و 
مطالعات بیولوژیکی شــروع می شود تا به بحث اعزام انسان 

به فضا می رسد.
رئیس ســازمان فضایی افزود: اعزام انسان به فضا به معنای 
قــرار گرفتن در ایســتگاه فضایــی بین المللی و یا ســایر 
ایســتگاه هایی که به تدریج ساخته می شــود؛ در واقع باید 
همراه با یک برنامه علمی مبتنی بر حوزه زیست فضا ما این 
برنامه را اجرایی کنیم؛ اینطور نیســت که فقط برای اینکه 
یک فضانورد را بفرســتیم به دلیل اینکه فقط یک انسان را 
فرســتاده ایم و به همه اعلام کنیم، برنامه ریزی کنیم بلکه 

این برنامه برای ما باید آورده ای داشته باشد.
سالاریه خاطرنشان کرد: مهمترین آورده این برنامه، توسعه 

زیســت فضا اســت و آن فضانوردی که به فضا می رود باید 
یــک برنامه علمی را برای ما اجــرا کند. این فرد در واقع به 
عنوان یک محقق به فضا می رود که با اســتفاده از ایستگاه 
فضایــی مطالعات ما در حــوزه بیولوژیکی فضا فاز تکمیلی 

آزمایشگاهی داشته باشد.
وی ادامه داد: ارســال انسان به فضا و فضانورد هم مقدمات 
مفصلــی نیاز دارد که باید این مقدمات فراهم شــود که ما 

دنبال این هستیم که اتفاق بیفتد.
معاون وزیر ارتباطات تصریح کرد: برنامه ارســال انسان به 
فضا، در حال حاضر در برنامه 10 ســال فضایی ما در حوزه 
زیســت فضا گنجانده شده و ســال به سال مشخص است 
که به چه هدفی باید برســیم؛ برای مثال امسال یک پرتاپ 
کپسول زیســتی زیر مداری داریم سال بعد نیز آزمایشگاه 

فضایی خواهیم داشت.
رئیس ســازمان فضایی افزود: در مورد اعزام انسان ها به فضا 
در حال رایزنی با روســیه هســتیم؛ باید یک دوره آموزشی 
 مفصل آکادمی در همین رابطه در روســیه گذرانده شــود 
اینکه چگونه افراد انتخاب شــوند و آموزش هایی که باید به 
آنها داده شود، فرآیندی دارد که باید طی شود تا این اتفاق 

بیفتد.

عینک واقعیت افزوده جان 
بیماران بدحال را نجات می دهد

طی یک پروژه آزمایشی عینک های هوشمندواقعیت افزوده 
در اختیــار نیروهای اورژانس قرار گرفــت تا هنگام انتقال 
بیماران بدحال به بیمارستان با پزشکان ارتباط برقرار کنند. 

این روند درمان را تسریع می کند.
به گزارش خبرگزاری مهر به نقل از نیواطلس، در حال حاضر 
عینک های واقعیت افزوده کاربردهای احتمالی فراوانی دارند 
مانند زیر نویس کردن صحبت ها برای افراد ناشنوا، آموزش 
خلبانــان جنگی و فراهم کردن شــریک های مجازی برای 
دوندگان. اکنون کاربرد جدیــدی برای این عینک ها ابداع 
شده و این وسیله به تکنسین های اورژانس ژاپنی کمک می 

کنند جان افراد را نجات دهند.
در همین راستا در یک پروژه آزمایشی عده ای از تکنسینهای 
اورژانس هنگام رســاندن بیماران بدحال به بیمارســتان از 
عینک های هوشــمند Vuzix M400 استفاده می کنند. 
اگر این پروژه موفقیت آمیز باشد، پروژه گسترده تر می شود.

هنگامیکــه آمبولانس حامل بیمار در حال حرکت اســت، 
پزشکان در بیمارستان پذیرنده می توانند ویدئوهایی را تماشا 
کنند که عینک های نیروی اورژانس ثبت می کند. این روند 
به آنها کمک می کند با اســتفاده از فناوری واقعیت افزوده 

بیمار را معاینه کنند. به طور دقیق تر پزشــکان می توانند 
داده هــای مربوط به علائم حیاتی و ECG را از سیســتم 
های رصد داخل آمبولانس دریافت کنند. همچنین آنها قادر 
خواهند بود حالات صورت بیمار را ببینند و هرگونه تغییری 

در وضعیت آنها را رصد کنند.
علاوه برآن پزشــکان می توانند با نیروهای اورژانس گفتگو 
کنند و سوالات لازم را بپرسند. به طور معمول ارتباط کلامی 
یا مخابــرات رادیویی بین نیروهای اورژانس و بیمارســتان 

محدود است.
پزشــکان با کمک اطلاعات جمع آوری شده می توانند به 
نیروهای اورژانس اعلام کنند حین انتقال بیمار چه اقداماتی 
انجــام دهند. همچنین آنها می توانند آمادگی های لازم در 
بیمارستان را فراهم کنند تا فرایند درمان به محض رسیدن 

بیمار آغاز شود.

خبر

فناوری

علمی

شــرکت لوســید از تولید خودروی برقی 
سدان لوکســی خبر داده که ایر سفایر نام 
دارد و دارای موتور ســه گانه 1200 اسب 

بخاری است.
به گــزارش خبرگــزاری مهر بــه نقل از 
نیواطلــس، یکــی از مزایــای 
خاص این خودرو شــتاب صفر 
تا صد آن اســت کــه به کمتر 
از دو ثانیه می رســد. همچنین 
این خودرو در کمتر  ســرعت 
از 4 ثانیــه به 160 کیلومتر در 
ساعت می رسد که در نوع خود 

بی نظیر است.
حداکثر سرعت این خودرو با توجه به موتور 
قدرتمندی که دارد بــه 322 کیلومتر در 
ســاعت نیز می رسد و شــرکت سازنده در 
حال تقویت باتری آن در حدی اســت که 

بتواند با یک بار شــارژ تا 800 کیلومتر را 
طی کند.

سه موتور این خودرو که 1200 اسب بخار 
نیرو تولید می کنند، مجهز به فناوری های 
خاصی برای خنــک کردن مجموعه موتور 

هستند.
ترمزهای کربنی سرامیکی، فنرهای جلو و 
عقب ســفت تر و تنظیمات منحصر به فرد 
 ،ABS برای سیســتم هایی ماننــد ترمز
امکان کنترل، کشــش و پایداری خودرو را 
بیشــتر می کند. تایرهای خودروی مذکور 
توسط شرکت میشــلن تولید شده و ابعاد 
عقــب  در  و   35R20/265 در جلــو آن 
30R21/295 اســت. خودروی مذکور در 
ســال 2023 به بازار می آیــد و قیمت آن 
بسته به امکانات از 249 تا 325 هزار دلار 

در نوسان است.

محققان یک شــرکت دانش بنیــان ایرانی 
موفق به بومی سازی داروی بهبود سندروم 

متابولیک شدند.
بــه گزارش خبرگزاری مهــر به نقل از یک 
صندوق پژوهش و فناوری در حوزه سلامت، 
کامران شورگشــتی، مدیرعامــل و رئیس 
هیئت مدیره یک شــرکت دانش بنیان در 
ارتبــاط با این محصول گفــت: این داروی 
گیاهی با نام تجــاری گلوکوبر 
300، بــر پایه عصاره ســاقه و 
ریشه زرشــک تهیه شده است 
و بیشترین کاربرد آن در بهبود 
علایم سندرم متابولیک )کمک 
بــه کاهش قند خــون و هایپر 
لیپیدمی در بیمــاران مبتلا به 

سندروم متابولیک( است.
وی ادامــه داد: این فــرآورده حاوی عصاره  
تغلیظ شــده  ریشــه و ســاقه ی زرشــک 
اســت و با داشــتن مواد موثره ی ترکیبات 
آلکالوییدی متعدد از جمله بربرین، از طریق 
مکانیسم های مختلف می تواند به طور موثری 

باعث بهبود علایم سندرم متابولیک شود.

مدیرعامــل ایــن شــرکت دانش بنیــان، 
داروخانه هــا،  دارو،  پخــش  شــرکت های 
پزشکان متخصص، بیماران مبتلا به سندرم 
متابولیک، دیابتیــک و افراد با چربی خون 
بالا را از جملــه مصرف کنندگان نهایی این 

محصول عنوان کرد.
وی در ارتبــاط با میزان رقابت و برابری این 
محصول با سایر محصولات مشابه گفت: این 
دارو تنها داروی تولید شده در داخل کشور 
برای بهبود سندروم متابولیک است، نمونه 
مشــابه این محصول در بازار دارویی امریکا 
باقیمــت 25 دلار بــه فروش می رســد اما 
محصول گلوکوبــر در بازار ایران با قیمت 5 

دلار به فروش می رسد.
وی تاکید کرد: این محصول برای اولین بار 
در کشور تولید شده است و فاقد نمونه مشابه 
در بازار دارویی ایران و همچنین فاقد رقیب 

داخلی است.
مدیرعامل شرکت گفت: از تسهیلات تولید 
صنعتی صندوق سلامت ثامن برای اجرای 
پــروژه گلوکوبر 300 اســتفاده کردیم و از 

تسهیلات دریافتی رضایت کامل داریم.

تولید خودروی برقی با شتاب صفر تا صد کمتر از دو ثانیه

داروی بهبود سندروم متابولیک بر پایه زرشک بومی سازی شد


